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Köşe yazıları sayfa 3'de

Siyasetin Ele Geçirme 
Politikası ve Kızılay Örneği

Belediyelerin Vatandaştan Aldığı Katkı 
Payı Konusu ve Köprü Polemiği

CHP'LİLERE “ ” DİYE SORDU, NEREDESİNİZ
KÖPRÜ GEÇİŞİ “ ” DEDİ17 PLAKAYA 100 TL OLSUN
Kepez eski Belediye Başkanı Ömer Faruk 
Mutan Cumhuriyet Meydanında “Köprü 17 
Plakaya 100 TL Olsun” eylemi başlattı. Mutan, 
“GESTAŞ feribotları ile geçiş yaptığınızda 24 
saat içinde geri dönüş için toplam 100 TL 
verip tekrar geri dönebiliyorsunuz. Bu 

avantaj 1915 köprüsü geçişleri içinde 17 
plakalı araçlara uygulansın diyoruz. Çok şey 
mi istiyoruz?” diye sordu. Mutan ayrıca köprü 
açılışına katılmayan CHP'lileri de eleştirerek; 
“Köprü açılışında CHP'lileri görmedik 
nedense. Ya çıkın olumlu olumsuz bir şey 

değin. Böyle bir açıklama yapılmadı neden 
yapılmadı onu da bilemiyorum. Ama çıkın 
gelin Cumhuriyet Meydanına değin ki, Ömer 
kardeşim yanlış yapıyorsun biz bu köprüyü 
kamusallaştıracağız herkes bu köprüden 
bedavaya geçiş yapacak deyin. 

Çanakkale Köprüsü'nü Yapan Ortaklardan CHP'li Vekil Arıoğlu Konuştu

“BAŞARILI BİR PROJE ÜZERİNDEN 
  POLEMİK YAPILMASI DOĞRU DEĞİL”

“TÜM SÜT ÜRETİCİLERİMİZE 
   HAYIRLI VE UĞURLU OLSUN” 
Süt Destekleme Primi 20 Kuruştan, 1 Liraya Yükseltildi

AK Parti Grup Başkanvekili ve Çanakkale 
Milletvekili Bülent Turan, çiğ süt 
destekleme prim miktarının 20 kuruştan 1 
liraya çıkarılması hakkında açıklamalarda 
bulundu. Turan; “dünya piyasalarında 
yaşanan gelişmeler ile üretim 
maliyetlerinde görülen artışlar sebebiyle 1 

Mart 2022 tarihinden geçerli olmak üzere 
litre başına 80 kuruş artırarak 1 liraya 
yükseltti. Yıllık yaklaşık 600 bin ton süt 
üretilen Çanakkale'mizdeki üreticilerimiz 
başta olmak üzere, ülkemizdeki tüm süt 
üreticilerimize hayırlı ve uğurlu olsun” 
ifadelerini kullandı. 

Köprü Geçişi ve Otoyol Ücretleri Belli Oldu 

“EN DÜŞÜK 50, EN
  YÜKSEK 950 LİRA”

1915 Çanakkale Köprüsünden geçiş ücretleri ve 
Malkara-Çanakkale Otoyolu kullanım ücretleri 
açıklandı.  Çanakkale Otoyol ve Köprüsü İnşaat Yatırım 
ve İşletme A.Ş. internet sitesinde güzergahlarının 
seçerek fiyat sorgulama alanında, motosiklet 50 TL, 
otomobil geçişi 200 TL, minibüs 250 TL, otobüs 450 TL, 
kamyon 500 TL, tırlar 950 TL ödeyerek köprüyü 
kullanabilecek. Malkara'dan giriş yapıp 1915 Çanakkale 
Köprüsü'nü geçen otomobiller 272,50 lira, minibüsler 
366 lira, otobüsler 588 lira, kamyonlar 683 lira, tırlar 1181 
lira, motosikletler 68 lira ücret ödeyecek.

“AYVACIK DEPREM 
  KONUTLARINDAN 
  HİÇ SES YOK”

CHP Çanakkale Milletvekili Özgür Ceylan, 
2017 Ayvacık depremi nedeniyle evleri 
yıkılan köylülerin sorunlarını gündeme 
getirerek çözüm istedi. Ceylan, “En yetkili 
ağızlardan evleri yıkılan depremzedelerin 
sorunlarının çözüleceği ifade edildi; edildi 
de ne oldu? Deprem konutlarının bir 
kısmı hak sahiplerine teslim edilirken 

Tuzla, Kestanelik, Babadere, Taşboğaz, Taşağıl 
köylerindeki hasarlı evlerin bir kısmı hâlâ yapılmadı” dedi.

İşverenlerin 
yüzde 43'ü 

istihdam 
için iyimser

ManpowerGroup İstihdama Genel 
Bakış Araştırmasına katılan 1.030 
Türk işverenin %43'ü işe alım 
beklentilerinin arttığını, %32'si 
değişiklik olmadığını, %24'ü ise 
düşüş olduğunu belirtti.

7

4

6

5

8

AK Partili Bülent Turan, 1915 Çanakkale Köprüsü'yle ilgili 
eleştirilere, insanları işine, firmasına, mezhebine, dinine, 
siyasetine göre sınıflandırmayı ahlaki bulmadığını 
belirterek; “Açık ihale yapıldı, köprüyü 4 tane firma ortak 
yaptı. 2'si Kore firması, 1'i Limak, Nihat Özdemir. 4'üncü 
firma kim, biliyor musunuz? Yapı Merkezi, Ersin Arıoğlu, 
İstanbul CHP Vekili. 'Rant' diyorsunuz, 'istismar' 
diyorsunuz, 'kıyak' diyorsunuz; 4 taneden 2'si Koreli, 1'i 
Limak, 1'i CHP vekili. Bunlar ayıp şeyler. Bu ülkede taş taş 
üstüne koyan CHP'si, AK Parti'si, başkası, kim varsa baş 
göz üstüne ama iftira atmayın. Bir kez de Türkiye'nin 
yaptığı işten gurur duyun, bu sizi küçültmez” dedi. Yapı 
Merkezi Holding Yönetim Kurulu Başkanı eski CHP'li 
milletvekili Ersin Arıoğlu, “milletvekilleri her şeyi 
söyleyebilir. Orası serbest bir kürsü” diyen Ersin Arıoğlu, 
başarılı bir proje üzerinden siyasi polemik yapılmasının 
doğru olmadığını ifade etti. Arıoğlu şunları söyledi: “Ben 82 
yaşında bir mühendisim. Şirketim, Çanakkale 
Köprüsü'nde görev aldı. Büyük emek verildi ve çok güzel 
bir köprü oldu.” dedi. Çanakkale Köprüsünün yapımından 
dolayı dünyanın en saygın mühendislik dergisi tarafından 
29 Mart'ta Amerika'da kendisine ödül verileceğini 
söyleyen Ersin Arıoğlu, “Asma köprüler uygarlık yapısıdır. 
Bir ülkenin bunu yapabilmesi çok önemlidir” dedi. 2
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AK Partili Bülent Turan, 1915 Çanakkale Köprüsü'yle ilgili 
eleştirilere, insanları işine, firmasına, mezhebine, dinine, 
siyasetine göre sınıflandırmayı ahlaki bulmadığını 
belirterek; “Açık ihale yapıldı, köprüyü 4 tane firma ortak 
yaptı. 2'si Kore firması, 1'i Limak, Nihat Özdemir. 4'üncü 
firma kim, biliyor musunuz? Yapı Merkezi, Ersin Arıoğlu, 
İstanbul CHP Vekili. 'Rant' diyorsunuz, 'istismar' 
diyorsunuz, 'kıyak' diyorsunuz; 4 taneden 2'si Koreli, 1'i 
Limak, 1'i CHP vekili. Bunlar ayıp şeyler. Bu ülkede taş taş 
üstüne koyan CHP'si, AK Parti'si, başkası, kim varsa baş 
göz üstüne ama iftira atmayın. Bir kez de Türkiye'nin 
yaptığı işten gurur duyun, bu sizi küçültmez” dedi. Yapı 
Merkezi Holding Yönetim Kurulu Başkanı eski CHP'li 
milletvekili Ersin Arıoğlu, “milletvekilleri her şeyi 
söyleyebilir. Orası serbest bir kürsü” diyen Ersin Arıoğlu, 
başarılı bir proje üzerinden siyasi polemik yapılmasının 
doğru olmadığını ifade etti. Arıoğlu şunları söyledi: “Ben 82 
yaşında bir mühendisim. Şirketim, Çanakkale Köprüsü'nde 
görev aldı. Büyük emek verildi ve çok güzel bir köprü oldu.” 
dedi. Çanakkale Köprüsünün yapımından dolayı dünyanın 
en saygın mühendislik dergisi tarafından 29 Mart'ta 
Amerika'da kendisine ödül verileceğini söyleyen Ersin 
Arıoğlu, “Asma köprüler uygarlık yapısıdır. Bir ülkenin 
bunu yapabilmesi çok önemlidir” dedi. 
Geçtiğimiz günlerde Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan tarafından açılışı yapılan 1915 Çanakkale Köprüsü, 
geçiş ücretiyle muhalefetin tartışma konusu oldu. Ücret 

tartışmaları dünkü TBMM Genel Kurulu'nda da gündeme 
geldi. AK Parti Grup Başkanvekili Bülent Turan ise net 
ifadeleriyle tartışmalara son noktayı koydu.

"YOK RANT SAĞLANDI, YOK KIYAK 
GEÇİLDİ..."
1915 Çanakkale Köprüsü'nün dünyanın en büyük köprüsü 
olduğunu ifade eden Turan, "Yok 'rant sağlandı.' yok 
'Şirkete kıyak geçildi.' gibi temelsiz iddiaları konuşmanın 
bu topluma faydası olmadığı kanaatindeyim.
CHP'nin kanalı Halk TV'de 1915 Çanakkale Köprüsü 
yorumu: Çanakkale Zaferi Atatürk'le anılmasın diye yapıldı
Dünyanın en büyük asma köprüsü olan 1915 Çanakkale 
Köprüsü, dün açıldı. CHP'nin kanalı Halk TV'de, köprünün 
Atatürk'ün adının unutturulması için yapıldığı savunuldu. 
Canlı yayında konuşan Prof. Dr. Uğur Emek, 'Yapılmak 
istenen; Çanakkale Zaferi'ni Atatürk ile anmayalım, köprü 
ile analım. İstanbulluların tek derdi İzmir'e çok hızlı gitmek 
mi?' sözlerini kullandı.

"İHALE AÇIK YAPILDI, HERKES 
ÖNERİYLE GELDİ"
İhale açık yapıldı, herkes öneride bulundu. 45 bin geçiş çok 
fazlaysa siz girseydiniz, 35 bin verseydiniz; bu verildi. On yıl 
uzunsa siz beş yıl verseydiniz; bu verildi. İhale böyle yapıldı 
yani idari bir kararla bir yasama çalışması yapılmadı ki." 
diye konuştu. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan 1915 Çanakkale Köprüsü'nden 
otomobille geçiş yaptı
Türkiye bugün tarihi günlerden birin yaşadı. Türkiye'nin 
vizyon projelerinden bir olan 1915 Çanakkale Köprüsü 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın katılımıyla 
hizmete açıldı. Cumhurbaşkanı Erdoğan açılıştan sonra 
köprüden otomobil ile geçiş yaptı.

"KÖPRÜYÜ YAPANLARDAN BİRİ CHP 
MİLLETVEKİLİ"
İnsanları işine, firmasına, mezhebine, dinine, siyasetine 
göre sınıflandırmayı ahlaki bulmadığını dile getiren Turan, 
"Ama 4 tane firma ortak yaptı bu işi. 2'si Kore firması, 1'i 
Limak, Nihat Özdemir. 4'üncü firma kim, biliyor musunuz? 
Yapı Merkezi, Ersin Arıoğlu, İstanbul CHP Vekili. 'Rant' 
diyorsunuz, 'istismar' diyorsunuz, 'kıyak' diyorsunuz; 4 
taneden 2'si Koreli, 1'i Limak, 1'i CHP vekili.

"BİR KEZ DE TÜRKİYE'NİN YAPTIĞI 
İŞTEN GURUR DUYUN"
Kaldı ki çok kıymetli bir arkadaş, işini iyi yapan bir 
arkadaş; bunu söylemekten mahcup oluyorum ama 
insanları tanımadan bilmeden 'beşli çete'. Hangisi beşli 
çete? Bunlar ayıp şeyler. Bu ülkede taş taş üstüne koyan 
CHP'si, AK Parti'si, başkası, kim varsa baş göz üstüne ama 
iftira atmayın. Bir kez de Türkiye'nin yaptığı işten gurur 
duyun, bu sizi küçültmez! Çnakkale Köprüsü'nde beşli çete 
falan yok." diye konuştu.

CHP'li ORTAK KONUŞTU
CHP Milletvekili Ersin Arıoğlu'na sordu. “Milletvekilleri her 
şeyi söyleyebilir. Orası serbest bir kürsü” diyen Ersin 
Arıoğlu, başarılı bir proje üzerinden siyasi polemik 
yapılmasının doğru olmadığını ifade etti.  Ersin Arıoğlu 
şunları söyledi: “Ben 82 yaşında bir mühendisim. Şirketim, 
Çanakkale Köprüsü'nde görev aldı. Büyük emek verildi ve 
çok güzel bir köprü oldu. Dolayısıyla böyle bir siyasi 
polemik içine girmek istemem. Böyle bir polemik 
olmaması lazım. Ben bir dönem milletvekilliği yaptım. 
Yapamayacağımı anlamayınca da ayrıldım ve mesleğime 
döndüm.”
Çanakkale Köprüsünün yapımından dolayı dünyanın en 
saygın mühendislik dergisi tarafından 29 Mart'ta 
Amerika'da kendisine ödül verileceğini söyleyen Ersin 
Arıoğlu, “Asma köprüler uygarlık yapısıdır. Bir ülkenin 
bunu yapabilmesi çok önemlidir” dedi. 

Çanakkale Köprüsü'nü Yapan Ortaklardan CHP'li Vekil Arıoğlu Konuştu

“BAŞARILI BİR PROJE ÜZERİNDEN 
  POLEMİK YAPILMASI DOĞRU DEĞİL”
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1915 
Çanakkale 
Boğaz 
Köprümüz 
h�zmete açıldı. 

Çok güzel oldu ne kadar övünsek azdır 
hem ekonom�k hem de stratej�k bakımdan 
çok öneml� olduğunu belk� bugün değ�l 
ama 10 yıl sonra çok daha �y� anlayacağız. 
Artık köprü üzer�nden “öyle böyle 
d�yordunuz… bak ş�md� gördünüz mü” 
polem�kler�n� b�r kenara bırakarak, 
önümüze bakıp yen� hayaller kurmanın 
zamanıdır. Ş�md� köprünün Lapsek� 
ayağının Çan, Yen�ce, Balya, Balıkes�r'e 
ulaşması �ç�n çalışma zamanıdır. Ş�md� 
Çanakkale'ye dem�ryolu hattının gelmes� 
�ç�n çalışma zamanıdır. 
Hazır gündemdeyken köprü ücretler�, geç�ş 
garant�ler� meseles�ne da�r b�rkaç şey 
söyley�p konuyu ben�m açımdan 
kapatacağım. 
Beled�yeler 2 Metrel�k Yol İç�n Katkı 
Payı Alırken Neden Sess�z Kalıyoruz?
2464 sayılı Beled�ye Gel�rler� Kanunu, 
beled�yeler�n yaptığı kamu h�zmetler�n�n 
b�r kısmına, o h�zmetten yararlanan 
vatandaşların katkısını sağlamak amacıyla 
harcamalara katılma payı mekan�zması 
kurmuştur. Kanun kapsamında yol, 
kanal�zasyon ve su tes�sler� �ç�n 
harcamalara katılma payı alınıyor. 
Beled�yeler bu katkı paylarını “söke söke” 
alıyorlar. Hatta Çanakkale'ye bağlı CHP'l� 
Kepez Beled�yes� katılım paylarını 
ödemeyen vatandaşların tapularına “borcu 
ödemeden satılamaz” şerh�n� b�le düştü. 
B�rçok vatandaş bu katılım paylarını 
yüksek buldukları �ç�n davalar açarak 

konuyu yargıya taşıdı. 
Ş�md� d�yeceks�n�z neden b�ze bunları 
anlattın. Efend�m beled�yeler kapımızın 
önündek� �k� metrel�k yolu yaptığı �ç�n “bu 
masrafa ortak olacaksın” d�yor ses�m�z� 
çıkartmıyoruz. Ama kapımızın önüne 
boğaz köprüsü yapıldığında “bu masrafa 
ortak olacaksın” dend�ğ�nde olur mu böyle 
şey d�yoruz. 
Meseleye b�r de böyle bakılması 
gerekt�ğ�n� düşünüyorum. Ve d�yorum k� 
keşke devlet�m�z�n gel�rler� tıpkı Almaya 
g�b� car� fazla verse ve o paralarla yollar, 
köprüler ve hastaneler vatandaşa h�ç yük 
olmayacak şek�lde vatandaşın ceb�nden b�r 
kuruş para çıkmadan yapılab�lse. Evet 
gönül böyle �ster ama Türk�ye gerçekler� 
ortada. Eğer çocuklarımızın da b�z�m 
g�b� katkı payı ödemes�n� �stem�yorsak 
çalışmalı ve üretmel�y�z… 
Köprüye da�r b�r hesabı paylaşarak 
b�t�rmek �ster�m.  
1- Köprü �ç�n ver�len günlük 45 b�n araç 
geç�ş garant�s� �ç�n k�mse böyle b�r �hale 
g�rmez ve köprü yapılamazdı. Neden m�? 
Mal�yet�, 2,6 m�lyar Euro (F�nans 
mal�yet dah�l 3 M�lyar Euro) 
Ortak G�r�ş�m, 12 yılda 3 m�lyar Euro'dan 
fazla kazanmalıdır k� kar etm�ş olsun. 
2-Ortak G�r�ş�m (F�rma), 12 yıl �şletecek. 
Ş�md� d�yel�m k� KÖPRÜDEN HİÇ 
GEÇEN OLMADI ve TAMAMINI 
DEVLET öded�. Acaba 12 yılda ne öderd�? 
Günlük garant� 
45 b�n araç geç�ş� x 12 Euro = 675 B�n 
Euro 
Yıllık Garant�
365 gün x 675 B�n Euro = 246 M�lyon 375 
b�n Euro 

12 Yıllık Garant�
12 x 246.375.000 Euro = 2,96 M�lyar Euro
Köprüden h�ç geçen olmaz �se eğer 12 
yılda devlet firmaya 2,96 M�lyar Euro 
öder.
3-Devlet %22 Kurumlar Verg�s� alır. 
Çalışan personeller�n SGK pr�mler�n� h�ç 
hesaba katmıyorum. 
Ayrıca bekleme ve yolun kısalmasından 
neden�yle daha az akaryakıt �thal ed�lecek. 
Ülkeden daha az döv�z çıkacak. 
Ekonom�ye katkısı göz ardı etmey�n�z.
Osmangaz� ve İstanbul Haval�manı �ç�n de 
“k�m geçecek, k�m �necek” den�yordu. 
Ama her �k� proje de garant� geç�ş-�n�ş 
hedefi yakalandığı �ç�n �şletme aşamasında 
b�le devlete c�rolarından pay ödemeye 
başladılar. 
(Devlet Hava Meydanları İşletmes� 
(DHMİ) Genel Müdürlüğü, İstanbul 
Haval�manı'na 2020'de h�çb�r garant� 
ödeme yapılmadığını b�lg�s�n� paylaştı. 
Pandem�n�n sona ermes�yle b�rl�kte 
önümüzdek� yıllarda garant� ödemeye 
yapılmayacağı g�b� devlete çok c�dd� gel�r 
get�ren b�r �şletme hal�ne gelecekt�r.)

· Yap �şlet devret model� gel�r 
get�ren projelerde makul b�r 
yöntem olarak kullanılab�l�r 
ama hastane g�b� yatırımların 
ne kadar karlı olursa olsun yap 
�şlet devret model�yle 
yapılmasını çok doğru 
bulmuyorum.  

DSİ 25. Bölge Müdür Nazmi Koçak, yönetim kadrosunun 
tamamı ile Devlet Su İşleri Genel Müdürlüğüne, Çanakkale 
yatırımları için darboğazların görüşülmesi, gerekli 
çözümler, beklentiler ve talepler iletilmek üzere toplam 4 
Bölge Müdür Yardımcısı ve 13 Şube Müdürü ile Ankara'ya 
çıkarma yaptı.
Yapılan toplantılarda planlama, proje, ihale, inşaat, işletme, 
toplulaştırma ve makineli çalışmalara kadar birçok konu 
görüşüldü. 2022 yılına 8 adet planlama, 7 proje, 38 120 da 
faydası olan 9 adet sulama tesisi, 25 720 da faydası olan 14 
adet gölet, 41 taşkın kontrol tesisi, toplam 569 320 da 

faydası olan 4 adet toplulaştırma olmak üzere toplam 83 
adet iş ilk defa yatırım programına teklif edildi.
Çanakkale İçmesuyu Arıtma Projesi, Biga Taşoluk Projesi, 
Gelibolu Evreşe Kavak Ovası Sulaması, Yenice Aşağıçavuş 
Barajı, Bayramiç Karaköy Barajı ve Sulaması, Çanakkale 
Merkez Sarıçay Islahı, Kepez Çayı Islahının ön plana çıkan 
bir kısım projelere örnek olup; DSİ, Çanakkale'nin 
kalkınmasına, toprak ve su kaynaklarını korumasında yine 
en önemli kurumlardan biri olmaya devam edeceği 
bildirildi. 

Hafta sonu yapılan genel kurulla Çanakkale Kızılay Başkanlığı 
koltuğuna Erdoğan Madak oturdu. Madak, AK Part�den 
m�lletvek�l� aday adayı son seç�mlerde �se AK Part�n�n 
Bozcaada Beled�ye Başkan adayı olmuştu. Yarın b�r seç�m olsa 
muhtemel y�ne aday olmak �ç�n çaba gösterecekt�r. Kızılay 
şube başkanlığını daha önce AK Part� �l yönet�mler�nde görev 
almış Erg�n Sezen yürütüyordu. Burada özne ne Sezen ne de 
Madak…
Burada d�kkatler� çekmek �sted�ğ�m b�r konu �s�mlerden öte b�r 
�lke. AK Part� b�r yer� “ele geç�rene” kadar el�nden gelen 
her şey� yapıyor. “Ele geç�rd�kten” sonra �se o yer�n esames� 
okunmuyor. Hafızlarda tazel�ğ�n� koruduğu �ç�n hatırlatmak 
�ster�m.” Çanakkale Kent Konsey�” seç�m sürec�nde nasıl 
çalışıldı ve kazanıldı sonrası �se malum… Bunun g�b� onlarca 
örnek vereb�l�r�m. (10 yılı falan önceyd� o dönem Kızılay 
başkanlığının kazanılması �ç�n nasıl çaba ver�ld�ğ�n� 
hatırlıyorum ayrı b�r yazı konusu olsun.)
İkt�dara Yakın STK'lar Kavramını B�raz Değ�şt�rmek 
Gerek�yor
“S�yasette zem�n bulamayan her AK Part�l� �lla b�r başkanlık 
koltuğuna oturtulacak” den�yorsa orası başka öyle söylen�yorsa 
yapacak çok b�r şey yok. 
Pek� ne yapalım? Yapılması gereken şey çok bas�t… İkt�dara 
yakın STK'lar kavramını b�raz değ�şt�rmek gerek�yor. 
Örneğ�n Kızılay şube başkanlığına AK Part� yönet�mler�nde 
görev almış, aday olmuş b�r �s�m get�rmek yer�ne AK Part�ye 
yakın b�r�s�n� get�rmek daha �y� olmaz mıydı? Böyle b�r 
terc�hte bulunulması �kt�darın özell�kle son dönemde eks�k 
kaldığı “farklı kes�mlerle b�r araya gelememe” sorununa b�r 
çözüm olmaz mıydı? 
Zaten Kızılay markasının AK Part� �l yönet�m� g�b� b�r l�steden 
oluşturulması ayrıca uzun uzun tartışılması gereken b�r konu. 
Ayrıca mevcudu ele geç�rmeye çalışmak yer�ne yen� b�r şeyler 
�nşa etmek gerekmez m�? İkt�dara yakın �ş �nsanları 
Çanakkale'de ÇASİAD g�b� b�r STK kuramadılar/kurmadılar. 
Haklılar tab� k�m uğraşacak… 
Ş�md� konuyu b�raz daha akadem�k b�r bakış açısıyla ele 
almak ve kullanıldığı takd�rde �y� gelecek b�r reçete 
yazmak �ster�m.  
Hem s�yaset hem s�v�l toplum tarafından s�yaset� ve s�v�l 
toplum kuruluşlarını da �ç�ne alan şek�lde b�r z�hn�yet 
dönüşümü �ht�yacı; z�hn�yet dönüşümünün olab�lmes� �ç�n de 
yen� b�r �l�şk� b�ç�m� gel�şt�r�lmes� gerek�yor. 
Karşı ve Yan Mahallen�n Aktörler�yle” Görüşeb�lmel�ler
S�v�l toplumun son yıllarda s�yaset el�yle daraltıldığını 
görüyoruz. Her b�r s�v�l toplum örgütü kend�n� b�r mahalleye 
ve networke yakın h�ssed�yor ve s�yas� �l�şk�ler�n� de bunun 
üzer�nden yürütüyor. S�v�l toplum açısından bakarsak kend� 
�ç�nde bulundukları küçük networkler�n, çevreler�n dışına 
çıkab�lmel�ler. Somut proje bazlı, rapor bazlı, olay bazlı “karşı 
ve yan mahallen�n aktörler�yle” görüşeb�lmel�ler. 
STK'lar Kutuplaşmaların Yansıtıldığı Örgütler, 
Organ�zasyonlar Hal�ne Geld�
Ama maalesef STK'larımız asl� kuruluş amaçlarını b�r kenara 
bırakarak toplumsal ve s�yasal kutuplaşmaların yansıtıldığı 
örgütler, organ�zasyonlar hal�ne geld�. Dolayısıyla her s�yas� 
grubun b�r STK'sı var, herkes kend� mahalles�ne sadece kend� 
s�yas�, kültürel ve toplumsal olarak mahalles�ne dönük b�r 
takım �şler yapıyor genel olarak. 
Yan� s�yasal karar alıcılar karar alıyorlar, s�v�l toplumdan daha 
çok bu kararın alınma sürec� değ�l, bu konuların topluma 
sunulması PR'ının yapılması, onun savunulması konusunda �ş 
görmes�n� talep ed�yorlar ama karar alma süreçler�nde maalesef 
s�v�l toplumun çok etk�l� olduğunu söylemek mümkün değ�l.
AK Part� özel�nde baktığımızda, s�yas� �kt�darın hemen her 
alanda tam hak�m�yet kurma �dd�ası kend� cenahındak� 
neredeyse bütün STK'ların enerj�s�n� tüketerek �şlevs�zleşt�rd�. 
İkt�darın sağladığı kurumsal ve fiz�ksel �mkân, STK'ların 
madd� olarak �mkanlarının artmasının önünü açtı. Ama bu 
artırma karşılığında d�rençler�n�, eleşt�rel tutumlarını, 
canlılıklarını satın aldı. 
İkt�dara yakın STK'lardan Canlı B�r Şey Çıkmıyor
B�raz bu bedel karşılığında da neredeyse bütün yan� AK Part� 
�le �l�şk�l� olan cam�aya h�tap eden s�v�l toplum örgütler�n�n 
çoğu b�r hareket kısıtlanması �çer�s�ndeler. Yan� her konuya 
�nandıkları ve düşündükler� g�b� tepk� vermekten çek�n�yorlar 
dolayısıyla da �kt�dara yakın STK'lardan canlı b�r şey 
çıkmıyor…

Belediyelerin Vatandaştan Aldığı 
Katkı Payı Konusu ve Köprü Polemiği

Siyasetin Ele 
Geçirme Politikası 
ve Kızılay Örneği

DSİ 25. Bölge Müdürlüğü, Çanakkale 
Yatırımları İçin Ankara'ya Çıkartma Yaptı
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Tüket�c�n�n korunmasına yönel�k kanun tekl�fi Mecl�s Genel 
Kurulu'nda kabul ed�ld�. Mağdur�yetler� g�dermey� amaçlayan 
değ�ş�kl�kle devre mülk ve devre tat�l satışları yen�den 
düzenlenecek.
Tüket�c�n�n Korunması Hakkında Kanunda Değ�ş�kl�k 
Yapılmasına Da�r Kanun Tekl�fi'n�n �sm�, Genel Kurulda ver�len 
ortak önergeyle, Tüket�c�n�n Korunması Hakkında Kanun �le 
Kat Mülk�yet� Kanununda Değ�ş�kl�k Yapılmasına Da�r Kanun 
Tekl�fi olarak değ�şt�r�ld�.
Devre mülk ve devre tat�l satışları yen�den düzenlenecek. 
Yaşanan mağdur�yet ve ş�kayetler�n önüne geç�lecek.

Azami teslim süresi 48 aya çıkacak
Ön ödemel� olarak satılan konutların sözleşmede bel�rlenen 
tar�hte tüket�c�lere tesl�m ed�lmes� zorunlu olacak.
Büyük ölçekl� konut projeler�nde �nşaatın tamamlanması çok 
uzun süreler alab�ld�ğ� �ç�n ön ödemel� olarak satılan konutların 
tüket�c�lere azam� tesl�m süres� 36 aydan 48 aya çıkarılacak.
Kat �rt�fakının tüket�c� adına tapu s�c�l�ne tesc�l ed�lmes�yle 
b�rl�kte z�lyetl�ğ�n devr� hal�nde de dev�r ve tesl�m yapılmış 
sayılacak.
Ön ödemel� konut satışında dev�r veya tesl�m süres�n�n sözleşme 
tar�h�nden �t�baren 48 ayı geçmes� durumunda, tesl�m ed�lmeyen 
her konut �ç�n 70 b�n l�ra �dar� para cezası uygulanacak.

Ayni hak sahibi olmayanların devre mülk 
yapması yasaklanacak
Kanunla, devre tat�l sözleşmeler�n�n kapsamı �le düzenlenme 
usul ve esaslarının açıklığa kavuşturulması amaçlanıyor. Devre 
tat�l satışının finansal k�ralamayla yapılması durumunda da 

devre tat�l sözleşmeler�ne �l�şk�n kanun hükümler� uygulanacak.
Ayn� hakka konu devre tat�l sözleşmeler�n�n, sadece Kat 
Mülk�yet� Kanunu'nda bel�rt�len usul ve esaslar kapsamında 
devre mülk sözleşmes� şekl�nde kurulması zorunlu olacak.
Kooperat�f veya t�caret ş�rket� ortaklığı ya da dernek veya vakıf 
üyel�ğ� suret�yle devre tat�l hakkı tanınması yasaklanarak 
kanunun get�rd�ğ� korumadan tüket�c�ler�n yararlanması 
sağlanacak.
Devre tat�le konu mal üzer�nde ayn� hak sah�b� olmayanların 
devre mülk veya devre tat�l satışı yapması yasaklanacak.

Devre tatil sözleşmelerinde azami süre 
10 yıl olacak
Tüket�c�n�n, devre tat�l sözleşmes�nden cayma hakkını daha 
kolay kullanab�lmes� �ç�n get�r�lm�ş olan cayma süres� �ç�nde 
tüket�c�den ödeme veya borçlandırıcı belge alma yasağı, ayn� 
hakka konu devre tat�l sözleşmes� olan devre mülk 
sözleşmeler�n� de kapsayacak şek�lde gen�şlet�lecek.
Söz konusu yasağın �hlal� hal�nde, tüket�c�lere ödemeler� derhal 
�ade ed�lecek; tüket�c�y� borç altına sokan her türlü belge, 
tüket�c� yönünden geçers�z olacak.
Devre mülk hakkı veren sözleşmeler de dah�l olmak üzere 
tüket�c�lerle ön ödemel� devre tat�l sözleşmes� kurulamayacak. 
Devre mülk hakkı veren sözleşmeler har�ç olmak üzere, devre 
tat�l sözleşmeler� en fazla 10 yıl �ç�n kurulacak.
Tüket�c�, şahs� hak sağlayan devre tat�l sözleşmes�nden 
kaynaklanan tat�l hakkını bel�rl� b�r dönem �ç�n 
kullanmayacağını tat�l�n başlayacağı tar�hten en az 90 gün önce 
sağlayıcıya b�ld�r�rse, o dönem �ç�n tüket�c�den herhang� b�r �s�m 
altında b�r bedel talep ed�lemeyecek.
Ön ödemel� devre tat�l sözleşmes� yasaklanıyor

Kanun uyarınca, ön ödemeli devre tatil 
satışı yapılamayacak
Devre tat�le konu taşınmazın �nşa ed�leceğ� arsa �ç�n yapı ruhsatı 
alınmadan tüket�c�lerle ön ödemel� devre tat�l sözleşmes� 
yapanlar, tüket�c�lerle mülk�yet payına bağlı ayn� hak sağlayan 
devre tat�l sözleşmes� kuranlar, kurulmasına aracılık edenler �le 
kooperat�f veya t�caret ş�rket� ortaklığı ya da dernek veya vakıf 
üyel�ğ� suret�yle devre tat�l hakkı tanıyanlar �le bu �şleme 
aracılık edenler, devre tat�le konu mal üzer�nde ayn� hak sah�b� 
olmadığı halde devre tat�l satışı yapanlar hakkında 3 yıldan 6 
yıla kadar hap�s cezası uygulanacak.

Devre mülke yeni düzenleme: Devre tatil 
sözleşmelerinde azami süre 10 yıl olacak

“TÜM SÜT ÜRETİCİLERİMİZE 
HAYIRLI VE UĞURLU OLSUN” 
Süt Destekleme Primi 20 
Kuruştan, 1 Liraya Yükseltildi
AK Parti Grup Başkanvekili ve Çanakkale Milletvekili 
Bülent Turan, çiğ süt destekleme prim miktarının 20 
kuruştan 1 liraya çıkarılması hakkında açıklamalarda 
bulundu. Turan; “dünya piyasalarında yaşanan 
gelişmeler ile üretim maliyetlerinde görülen artışlar 
sebebiyle 1 Mart 2022 tarihinden geçerli olmak üzere 
litre başına 80 kuruş artırarak 1 liraya yükseltti. Yıllık 
yaklaşık 600 bin ton süt üretilen Çanakkale'mizdeki 
üreticilerimiz başta olmak üzere, ülkemizdeki tüm süt 
üreticilerimize hayırlı ve uğurlu olsun” ifadelerini 
kullandı. 
Pandemi süreci ve dünya piyasalarında yaşanan 
gelişmeler ile üretimin zorlu bir sınavdan geçtiğini 
belirten Turan; “Zor bir süreçten geçtiğimizin 
farkındayız. Bu sınavı üreticilerimiz ile omuz omuza 
vererek başarıyla geçeceğiz. Her alanda üreticiyi 
desteklemeye devam edeceğiz. Bizler çok iyi biliyoruz 
ki güçlü bir kalkınmanın yolu üretimden geçiyor. 
Bildiğiniz üzere Ulusal Süt Konseyi çiğ süt tavsiye satış 
fiyatını 8 Aralık 2021 tarihinden geçerli olmak üzere 
litre başına 4,70 lira olarak duyurmuştu. Tarım ve 
Orman Bakanlığı'mız ise bu fiyatın üzerine litre başına 
20 kuruş çiğ süt desteği verileceğini açıklamıştı. 
Ancak dünya piyasalarında yaşanan gelişmeler ile 
üretim maliyetlerinde görülen artışlar sebebiyle 1 Mart 
2022 tarihinden geçerli olmak üzere litre başına 80 
kuruş artırarak 1 liraya yükseltti. Yıllık yaklaşık 600 
bin ton süt üretilen Çanakkale'mizdeki üreticilerimiz 
başta olmak üzere, ülkemizdeki tüm süt 
üreticilerimize hayırlı ve uğurlu olsun” dedi.

Köprünün Matematiği 
4 İşlemden İbaret Değil

AK Parti Çanakkale Milletvekili Jülide İskenderoğlu, 1915 
Çanakkale Köprüsünün, sadece Çanakkale ve ülkemiz 
için değil, bütün dünya için büyük bir önem arz ettiğini 
söyledi.
1915 Çanakkale Köprüsü gibi, son dönemin en büyük ve 

en önemli yatırımını bile eleştirenlerin olduğunu 
anımsatan İskenderoğlu, “Dünya, son dönemde hızlı bir 
değişim içerisindedir. Kuzeyimizde, güneyimizde, 
doğumuzda yaşananlar, ülkemizin stratejik konumunu 
her geçen gün daha da önemli hale getirmektedir. İşte 
tam da bu noktada, ulaşım alternatifleri, sadece 
Çanakkale'miz, ülkemiz için değil, bütün dünya çok 
büyük bir önem arz etmektedir. Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanımız 'Bu köprü üzerinde binlerce matematik 
formülü var' derken, konuyu sadece dört işleme 
indirgeyenler, böl, topla, çarp, çıkarla maliyet hesabına 
tutuşanlar, dünyanın gıpta ile baktığı bir yatırıma burun 
kıvıranların olduğunu üzülerek görüyoruz. Elbette ki 
vizyonu, köprünün üzerinden geçen araçları sayıp dört 
işlem yapmaktan öteye geçemeyenlerin bu durumu 
anlamasını beklemiyoruz. Oysa, köprünün açıldığı 
günden bu güne kadar, binlerce hemşehrimizin yaşadığı 
mutluluk, duyduğu heyecan ve gurur bile, ne kadar 
yerinde ve isabetli bir iş yapıldığının başlı başına 
kanıtıdır. Artık Çanakkale tarımıyla, turizmiyle hava 
koşullarına yenilmeyecek. Artık Çanakkale uluslararası 
turizm acentelerinin ajandalarında yer alacak. Artık 
Çanakkale'de, domates, kapya biber üreticimiz, geminin 

çalışıp çalışmadığını düşünmeyecek. Özellikle son 
dönemde, hükümetimiz aleyhinde olabilecek her bir 
kıvılcıma eline benzin bidonu alarak koşanların düştüğü 
durum, vatandaşımızın da takdiridir. Hepimizi derinden 
sarsan depremlerde, yapı uzmanı, orman yangınlarında 
uçak mühendisi olanların, bu dev esere karşı da 
matematik dehası olmasını garipsemiyoruz. Ancak 
unutmamalıyız ki; Biz hep birlikte aynı Türkiye'de 
yaşıyoruz. Bu değerler, hepimizin değerleri. Karşı 
çıktıkları, üzerinde çeşitli senaryolarla basitleştirmeye 
çalıştıkları bu dev yatırıma, herkesten önce koşup 
geçenleri de tebessümle, büyük bir memnuniyetle 
izliyoruz. Dile getiremeseler, paylaşamasalar da, içten içe 
onlarında büyük bir heyecan ve gurur duyduklarını 
biliyoruz” diye konuştu.
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Akşener 'Biz projeye değil ranta karşıyız’
İYİ Parti Genel Başkanı Meral Akşener, 'Ülkede 
taş üstüne taş koyan herkesten Allah razı olsun. 
Biz meseleye öncelikle böyle bakarız; ancak bu 
taşın nasıl konulduğuyla da elbette ilgileniriz. İYİ 
Parti olarak sıklıkla bir şeyin altını çiziyoruz; biz 
projeye değil, ranta karşıyız' dedi.
İYİ Parti Genel Başkanı Akşener, TBMM'de 
partisinin grup toplantısında konuştu. Akşener, 
geçen cuma günü Çanakkale Zaferi'nin 107'nci yıl 
dönümünün kutlandığını hatırlatarak, cuma 
hutbesinde Atatürk'ün anılmadığını söyledi. 
Akşener, "Çanakkale harbi dendiğinde akla ilk 
gelen isim Gazi Mustafa Kemal Atatürk'tür. 
Ancak her ne hikmetse; milli günlerimize denk gelen cuma 
namazlarının hutbelerinde Diyanet yönetiminin aklına 
Atatürk gelmiyor. Elmalılı Hamdi Yazır'a yüce dinimizin 
mukaddes kitabı Kur'an-ı Kerim'in tefsirini yaptıran, sadece 
1923 yılında 126 caminin bakımını yaptıran, Gazi Mustafa 
Kemal'in adı bizzat kendisinin kurduğu Diyanet İşleri 
Başkanlığı'nın aklına gelmiyor. Hatta, hutbelerde onun adını 

anmamak için adeta özel bir çaba harcanıyor. 
Vefasızlığa bakar mısınız?" diye konuştu.

'BİZİM KARŞI OLDUĞUMUZ ŞEY 
SOYGUNDUR'
Aynı gün 1915 Çanakkale Köprüsü'nün de açıldığını 
anımsatan Akşener, "Ülkede taş üstüne taş koyan 
herkesten Allah razı olsun. Biz meseleye öncelikle 
böyle bakarız; ancak bu taşın nasıl konulduğuyla da 
elbette ilgileniriz. İYİ Parti olarak sıklıkla bir şeyin 
altını çiziyoruz; biz projeye değil, ranta karşıyız. 
Çünkü o rant devletin hazinesinden çıkıyor. 
Milletimizin helal parası, haramzadelerin cebine 

indiriliyor. Bay kriz, proje görünümlü tezgahlar üzerinden 
milyonlarca doları, rantın 5 atlısına bir çırpıda ödüyor. 
Pandemide vatandaşına iki yılda layık gördüğü nakit 
desteğin katbekat fazlasını o rant çetesinin tek bir üyesinin 
cebine aynı gün koyuveriyor. İşte bizim karşı olduğumuz şey 
bu soygundur" ifadelerini kullandı.

'ÜLKEMİZDE BİR DEVLET KRİZİ 
OLDUĞUNUN İTİRAFI'
Akşener, Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati'nin 
yabancı yatırımcılara, 'Bir problem mi yaşadınız? Rahat olun, 
bürokrasiyi alaşağı ederiz. Arkamızda Cumhurbaşkanımız 
var' diye açıklama yaptığını ifade ederek, "Türkiye 
Cumhuriyeti tarihi böyle bir rezalet görmedi. Bu açıklama; 
ülkemizde bir devlet krizi olduğunun itirafıdır. Aslında Nebati 
bakan diyor ki; 'Biz, kanun, yasa, yönetmelik tanımıyoruz. 
Sizler de, Türkiye'ye yatırım yaptığınız takdirde; Türkiye 
Cumhuriyeti'nin kanunlarıyla veya kurumlarıyla bir sorun 
yaşarsanız bize gelin. Biz sizin adınıza, bütün yasal şartları 
ortadan kaldıralım. Yani Türkiye'de kurumsal bir devletle 
muhatap olmayın, gelin doğrudan kişilerle muhatap olun' 
diyor. Neresinden bakarsanız bakın, içinde yaşadığımız bu 
ucube sistemin, ucubeliğinin, bundan daha net bir ifadesi ve 
tarifi olamaz" diye konuştu.

CHP Çanakkale Milletvekili Özgür Ceylan, 2017 Ayvacık 
depremi nedeniyle evleri yıkılan köylülerin sorunlarını 
gündeme getirerek çözüm istedi. Ceylan, “En yetkili 
ağızlardan evleri yıkılan depremzedelerin sorunlarının 
çözüleceği ifade edildi; edildi de ne oldu? Deprem 
konutlarının bir kısmı hak sahiplerine teslim edilirken 
Tuzla, Kestanelik, Babadere, Taşboğaz, Taşağıl 
köylerindeki hasarlı evlerin bir kısmı hâlâ yapılmadı” 
dedi.
CHP'li Ceylan, geçtiğimiz ocak ayında Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan'ın "Muhtar maaşlarının asgari 
ücretin altında kalmasına gönlümüz razı olmadı" 
şeklindeki açıklamasına karşın muhtarların hâlâ 3 bin 
450 lira maaş aldıklarını belirterek, “Muhtarlarımız 
mağdur; kendilerine 4 bin 250 lira söz verilmesine 
rağmen 3 bin 450 lira ödenmiştir, bu mağduriyet 
giderilmelidir” diye konuştu. 

“DİLİMİZDE TÜY BİTTİ: DEPREMZEDE 
KÖYLÜ EV BEKLİYOR”
Ceylan, konuşmasının devamında 2017 Ayvacık depremi 
nedeniyle evleri yıkılan köylülerin sorunlarını tekrar 
gündeme getirerek çözüm istedi. Ceylan, Ayvacık'ta 
yaşanan depremin üzerinden beş yıl geçmiş olmasına 
rağmen, konteynerlerde barınan kış şartlarında 
hayatlarını idame ettirmeye çalışan vatandaşların 
olmasının, iktidarın ayıbı olduğunu belirterek, “En yetkili 
ağızlardan evleri yıkılan depremzedelerin sorunlarının 
çözüleceği ifade edildi; edildi de ne oldu? Deprem 
konutlarının bir kısmı hak sahiplerine teslim edilirken 
Tuzla, Kestanelik, Babadere, Taşboğaz, Taşağıl 
köylerindeki hasarlı evlerin bir kısmı hâlâ yapılmadı” 
dedi.
CHP'li Ceylan, Tuzla köyünde zemin etüdü ve sit alanı 
problemi dolayısıyla sorunların çözülemediğini 
bildirirken, “Uygun yer tespitini yaparak bu insanlara 
yaşayabilecekleri konutları yapıp teslim etmek çok mu 
zor? Bu insanlar ne yapmalı dikkatini çekmek için 
iktidarın?” diye sordu.

 “Ayvacık deprem 
   konutlarından 
   hiç ses yok”

“Denize Gömeceğiz” Diyen Özsüer'den Yeni Çıkış: 

“SİZE Mİ SORACAĞIZ!”
Gelecek Partisi Çanakkale İl 
Başkanı Vahap Özsüer bir 
süredir devam eden köprü 
polemikleri hakkında yazılı 
bir basın açıklaması 
gerçekleştirdi.
Geçtiğimiz günlerde Gelecek 
Partisi Genel Başkan 
yardımcısı Doğan Demir'in 
basınla bir araya geldiği 
toplantıdaki konuşmalarının 

cımbızlanarak alınmasına sitem eden Özsüer şu ifadelere yer 
verdi; “Geçen hafta Genel Başkan yardımcımız Doğan Demir'in 
şehrimizi ziyaretinde Çanakkale 1915 köprüsü ile ilgili 
acıkmalarını diline dolayan ve köprüyü sanki babaları yapmış 
gibi davranan Ak Partili yöneticileri izana davet ediyorum. 
Köprü babalarının malı değil devletimizin malıdır. Ben geçen 
hafta yaptığım konuşmam da en başta köprünün yapımında 
kimin emeği varsa, kim bu ülkede taş üstüne taş koymuşsa 
Allah ondan razı olsun, teşekkür ediyoruz diye sözlerime 
başladım. Ama onların işleri algı olduğu için yine algı peşinde 
ucuz siyaseti tercih ettiler.

''DENİZE GÖMECEĞİZ SİYASİ BİR 
İDDİADIR''

 Ben bu iktidarın ülkeyi getirdiği vaziyetten bahsederek 20 
yıldır yağ, mazot kuyruklarından siyaset yapanlar şimdi 
ülkemizi bu kuyruklara mahkum ettiler diyerek bu hafta açılışı 
yapılacak olan Çanakkale 1915 köprüsünden bu iktidarı denize 
gömeceğiz ifadelerini kullandım. Bu bir siyasi iddiadır. Denize 
dökmek gibi bir ifadem asla ve kata olmamıştır.”
 Genel Başkan Yardımcısı Doğan Demir'in de bu köprü bu 
iktidarın son büyük açılışı olacak ifadesini kullandığına dikkat 
çeken Özsüer sözlerine şu şekilde devam etti; “İşleri güçleri algı 
olan bu zihniyet maalesef haddi aşan cümleler kullanarak bu 
ifadeleri kullanan köprüden geçerse 'hayisyetsizdir' gibi bir 
söylemde bulunmuştur. Siz kim oluyorsunuz da köprüden 
geçenlere haysiyetsiz diyecek kadar alçalıyorsunuz? 
Koltuklarınız emanettir mühim olan hoş bir sada bırakmaktır. 
En başında dürüst olacaksınız, o acıkmaların video kayıtları da 
mevcuttur. Eğer biraz siyaset üslubunuz var ise alırsınız o 
videoyu tekrar izlersiniz. Ben açılıştan bir gün sonra 
teşkilatımla birlikte yaklaşık 15 araçlık konvoy ile köprüden 
geçtim, yine geçeceğim, hep geçeceğim. Orada yaptığım 
açıklamada da en başta emeği olanlara teşekkür ettim. Bizim 
köprünün  yapılması ile bir sorununuz yok, yapılma şekli, geçiş 
garantisi ve sizlerin köhne zihniyeti ile bu ülkeyi getirdiğiniz 
durum ile sorunumuz var. Vatandaşlarımızın ne zaman 
köprüyü kullanıp ne zaman kullanmayacaklarına karar 
verecek merci sizler değilsiniz.”

'Bir iktidar seçim yasasıyla oynuyorsa zaten yolcudur'
Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Genel Başkan Yardımcısı 
ve Çanakkale Milletvekili Halk TV'de katıldığı bir 
programda AK Parti ve MHP'nin TBMM'ye sunduğu 
Seçim Yasası değişikliğini değerlendirdi. Erkek, “Bir 
iktidar seçim yasasıyla oynuyorsa zaten, yolcudur 
Abbas” dedi.
Halen yüzde 10 olan ülke seçim barajının yüzde 7'ye 
indirilmesi, Cumhurbaşkanının seçim yasaklarından 
"muaf tutulması" ve ittifak içindeki partilerin 
milletvekili dağılımı hesaplanmasındaki değişiklik 
içeren yasayı değerlendiren Av. Muharrem Erkek, “Bir 
iktidar seçim yasasıyla oynuyorsa yolcudur Abbas, 
bağlasan durmaz” dedi. “Altı partinin yürüttüğü çalışmalar, solda 
kurulacak üçüncü ittifak, Cumhurbaşkanı adayında çok büyük 
olasılık gerçekleşecek birleşme ve bütünleşme, bunların hepsi 
Saray iktidarını da, Cumhur İttifakı'nı da korkutmuş” diyen Erkek, 
“Ama bu tip değişiklik teklifleri Bumerang etkisi yapar, döner sizi 
vurur ve seçmen bunu çok güzel görür, hisseder” ifadelerini 
kullandı. 
Ama Bu Tip Değişiklik Teklifleri Boomerang Etkisi Yapar, Döner Sizi 
Vurur
Halk TV'de Can Coşkun'un sunduğu Kayda Geçsin Programı'nda 
konuşan Erkek şu ifadeleri kullandı: “Biz hem CHP olarak, hem 
Millet İttifakı olarak yarın seçim olacakmış gibi hazırız. Bir yıldır 
Cumhur İttifakı kendi mutfaklarında seçim yasası üzerinde 
çalıştılar. Tam bir yılsonunda getirdikleri teklif maalesef güler 
misiniz, ağlar mısınız? Eğer yasalaşırsa da, yasalaşmasa da böyle 

bir teklif Türk siyasi tarihine kara bir leke olarak hayata 
geçecektir. Yani bu teklife imza atanlar, bu teklifi 
savunanlar, çünkü seçim yasasını, siyasi partiler kanununu 
niçin değiştirirsiniz? Siyasetin demokratikleşmesi için değil 
mi? Olumlu yönde düzenlemeler getirirsiniz, ama teklife 
baktığımızda olumlu yönde, demokratikleşme yönünde 
hiçbir düzenleme yok. Korkunun olduğu belli. Özellikle 
muhalefetin bütün olarak hareket etmesi, 6 partinin 
yürüttüğü çalışmalar, solda kurulacak üçüncü ittifak, 
Cumhurbaşkanı adayında çok büyük olasılık gerçekleşecek 
birleşme ve bütünleşme, bunların hepsi Saray iktidarını da, 
Cumhur İttifakı'nı da korkutmuş. Ama bu tip değişiklik 

teklifleri boomerang etkisi yapar, döner sizi vurur ve seçmen bunu 
çok güzel görür, hisseder. Seçmem daha bugünden gördü bence, 
yani hepimiz gördük. Demek ki; kaybedeceğini gördü Cumhur 
İttifakı, ne yapabilirim acaba mecliste çoğunluğumu koruyabilmek 
adına dedi. Bir tarafta milletvekili hesapları yapan bir Cumhur 
İttifakı var, bir tarafta da gerçekten Türkiye'nin yarınını inşa etmek 
için 84 milyon ortak bir gelecek inşası amacıyla, demokrasi için 
birlikte çalışan bir muhalefet var. Seçmen de bunu görmeye başladı, 
o yüzden tüm kamuoyu araştırmalarında Millet İttifakı, Cumhur 
İttifakı'nın önündedir. Bizi etkilemez, kesinlikle daha da 
kenetlendirir.  Bugün 84 milyon yoksullaşıyorsa, bugün toplum 
derin bir yoksullukla karşı karşıya ise bunun temel sebeplerinden 
biri bu sistem.  Millet sandığı bekliyor, gönderecekler bu iktidarı, bir 
iktidar seçime az bir zaman kala seçim kanunu ile oynuyorsa, zaten 
yolcudur Abbas, bağlasan durmaz” dedi.
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ManpowerGroup İstihdama Genel 
Bakış Araştırmasına katılan 1.030 
Türk işverenin %43'ü işe alım 
beklentilerinin arttığını, %32'si 
değişiklik olmadığını, %24'ü ise düşüş 
olduğunu belirtti.
ManpowerGroup, 2022'nin ikinci 
çeyreği için işverenlerin işe alım 
niyetlerini ölçmek için 40 ülke ve 
bölgede toplam 41.379 işverenle anket yaptı. COVID-19 
pandemisinin devam ettiği ortamda yapılan, Nisan-Haziran 
2022 dönemine ilişkin, anketin bulguları bazı ülkelerde 
devam eden ekonomik dalgalanmaların etkisini 
yansıtmakla birlikte dünyanın dört bir yanındaki 
işverenlerin istihdam beklentisi geçen çeyreğe göre azalsa 
da hala olumlu yönde.

Güçlü bir istihdam ortamı
1.030 Türk işverenin de katıldığı araştırmada katılımcıların 
%43'ü işe alım beklentilerinin arttığını, %32'si değişiklik 
olmadığını, %24'ü ise düşüş olduğunu belirtti. 2022'nin 
ikinci çeyreği için Türkiye'de Net İstihdam Görünümü'nün 
(NEO) 19 yüzde puan olması iş arayanların önümüzdeki 
çeyrekte güçlü bir istihdam ortamı bekleyebileceği 
anlamına da geliyor. Son çeyreğe kıyasla, Türkiye'de NEO 
puanı -11 yüzde puan düşmüş olsa da 2021'in ikinci 
çeyreğine kıyasla 3 yüzde puan arttı.

Restoran ve oteller çok 
zayıf
Toptan ve perakende ticaret 
sektöründeki işverenler, 26 NEO 
puanı ile en iyi istihdam 
performansı bekleyen işverenler 
oldu.
Bu sektörde işe alım yapanlar, işe 

alım planlarının bir önceki çeyreğe göre 7 puan, 2021'in 
ikinci çeyreğine kıyasla da 14 puan iyileşmesini bekliyor. 
Restoran ve otel sektöründeki şirketler ise 6 NEO puanı ile 
2022'nin ikinci çeyreğinde en düşük istihdam performansı 
bekleyen işverenler oldu. İşverenler arasında yapılan 
araştırmada bu sektörde istihdamın 2022 yılının ilk 
çeyreğinden bu yana -12 puan azalması bekleniyor.

Önemli bir ekonomik gösterge
ManpowerGroup Türkiye Genel Müdürü Feyza Narlı, 
Türkiye'nin 2022 ikinci çeyrek istihdam görünümü 
hakkında şu bilgileri paylaştı: “Bu anketimiz, türünün en 
kapsamlı, ileriye dönük istihdam anketi olup Türkiye'nin 
yanı sıra küresel olarak da önemli bir ekonomik gösterge 
olarak kullanılmaktadır. İş dünyasına rehberlik etmek için, 
işe alım aktivitesinde artış bekleyen işverenlerin yüzdesini 
alıp işe alım aktivitesinde düşüş bekleyen işverenlerin 
yüzdesini çıkararak istihdam görünümünü elde ediyoruz. 

Bu son araştırmanın sonuçlarına baktığımızda da 2022'nin 
ikinci çeyreği için olumlu istihdam beklentilerinin devam 
ettiğini söyleyebiliriz. Ancak beklentiler küresel 
konjonktürün etkisi ile geçtiğimiz yılın son çeyreğine göre 
azalırken geçen yılın aynı dönemine kıyasla artış 
görülüyor. Ocak ayında asgari ücretin yükselmesinin ve 
artan işletme maliyetlerinin geçtiğimiz çeyreğe oranla 
olumsuz yönde değişiklik görülmesine neden olduğunu da 
söyleyebiliriz.”

ARAŞTIRMA NASIL YAPILDI?
Ocak 2022'de gerçekleştirilen İstihdama Genel Bakış 
Anketi, küresel olarak önemli bir ekonomik gösterge 
olarak kullanılan ve türünün en kapsamlı, ileriye dönük 
istihdam anketi. Net İstihdam Görünümü, işe alım 
faaliyetlerinde artış bekleyen işverenlerin yüzdesi alınarak 
ve bundan işe alım faaliyetlerinde düşüş bekleyen 
işverenlerin yüzdesi çıkarılarak elde ediliyor. İstihdam 
Görünümü verilerini toplamak için kullanılan metodoloji, Q1 
2022 raporu için 40 pazarı kapsayacak şekilde 
dijitalleştirildi. Önceki çeyreklerde yanıt verenlerle telefon 
yoluyla iletişime geçilmişken veriler çevrimiçi olarak 
toplanıyor. Katılımcılar, çift katılımlı çevrimiçi panellerin 
üyeleri ve anketi tamamlamaya teşvik ediliyor. Sorulan 
soru ve yanıtlayan profili değişmedi. Organizasyon ve 
sektör boyutu, uluslararası karşılaştırmalara izin vermek 
için tüm ülkelerde standartlaştırıldı.

İşverenlerin yüzde 43'ü istihdam için iyimser

Akaryakıt bayisi taşıt tanıma derdinden kurtuldu
Akaryakıt bayileri, ana dağıtıcı firmalar 
tarafından oluşturulan elektronik satış 
sistemleri ile tüketiciye sağlanan indirimleri 
yapma zorunluluğundan kurtuldu.
Enerji Piyasası Düzenleme Kurulu (EPDK), 
akaryakıt piyasasında ana dağıtıcı firmalar 
tarafından geliştirilen taşıt ve plaka tanıma 
sistemleri kapsamında yapılacak indirimlerin 
nasıl yürütüleceğine dair yeni bir karar aldı. 
Karar ile taşıt tanıma sistemlerinde dağıtım 
şirketlerinin verdiği indirime bayilerin 
katılma zorunluluğu kaldırıldı.
Resmi Gazete'de yayımlanarak yürürlüğe girmesi beklenen 
EPDK kararına göre, akaryakıt dağıtım şirketlerinin Taşıt 
Tanıma Sistemi'nden merkezi olarak uyguladıkları 
indirimlere bayiler bundan sonraki süreçte katılmak 
zorunda kalmayacaklar. Dağıtım şirketleri müşterileriyle 
yapacağı anlaşmalarda sadece kendi kâr oranları (ana 
dağıtıcı kârı) üzerinden pazarlık yapacaklar.

TABGİS: Katlanılmaz bir yük idi
Türkiye Akaryakıt Bayileri Petrol ve Gaz İşverenleri 
Sendikası (TABGİS) Başkanı Ferruh Temel Zülfikar, 
elektronik sistem üzerinden yapılan satışların yeniden 
düzenlenmesi için uzun süredir girişimlerde bulunduklarını 
söyledi. Sistemin hem şeffaflık sorunu olduğunu hem de 
bayiler üzerinde katlanılamaz bir yük oluşturduğunu 
belirten Zülfikar, Başkan Mustafa Yılmaz başta olmak 
üzere EPDK yetkililerine ve TABGİS'in önerilerini 

destekleyen Petrol Ofisi CEO'su Selim Şiper'e 
teşekkür etti.
Zülfikar: Nakliye maliyeti dağıtım kârının dışında 
tutulsun
Yapılan düzenleme ile bayilerin içinde 
bulundukları sorunun sona ermeyeceğini 
belirten Zülfikar, ancak adılan adımın bayilere 
önemli ölçüde nefes aldıracak bir iyileştirme 
sağlayacağını kaydetti.
TABGİS Başkanı Ferruh Temel Zülfikar, bayilerin 
maliyetlerinin her geçen gün arttığını 

vurgularken, EPDK'dan nakliye maliyetlerini dağıtım 
payından ayıracak bir düzenlemenin de en kısa sürede 
yapılmasını beklediklerini söyledi.

PÜİS Başkanı Okumuş'tan teşekkür
Öte yandan Petrol Ürünleri İşverenleri Sendikası Başkanı 
İmran Okumuş da yaptığı açıklamada şunları söyledi:
“PÜİS bayilerin mağduriyetine neden olan elektronik 
sistemlerle yapılan satışlardaki indirimlerin bayilerden 
alınmaması için uzun zamandır mücadele veriyordu. Bu 
kararın alınmasına vesile olan ve emeği geçen 
Bakanlarımıza, milletvekillerimize, EPDK Başkanına, Kurul 
Üyelerine, EPDK'nın tüm yetkililerine ve sektör 
temsilcilerine teşekkür ediyor, sektör için yapılan bu 
düzenlemenin akaryakıt bayilerine ve sektörün tüm 
paydaşlarına hayırlı olmasını diliyoruz. Emeği geçenlere 
tekraren teşekkür ederiz.”

Son iftar Çanakkale
ve Edirne'de

Türkiye'de ramazan ayının ilk gününde 
oruç en erken 18.35'te Iğdır ve 
Hakkari'de, en son ise 19.46'da 
Çanakkale ve Edirne'de açılacak.
Diyanet İşleri Başkanlığı'ndan alınan 
bilgiye göre, ramazan ayının ilk günü 
olan 2 Nisan'da en erken imsak saat 
04.14'te Iğdır'da, son imsak ise 05.25'te 
İzmir'de gerçekleşecek. Yine ilk gün ilk 

iftar saat 18.35'te Iğdır ve Hakkari'de, son iftar ise saat 
19.46'da Çanakkale ve Edirne'de yapılacak. Ayrıca 
Kırklareli ve Sinop'ta yaşayanlar, 14 saat 27 dakika 
oruçlu kalarak en uzun orucu tutacak, Hatay'da 
yaşayanlar ise 14 saat 12 dakika ile en kısa orucu 
tutacak.
Ramazan ayının son günü olan 1 Mayıs'ta ise; en erken 
imsak saat 03.21'de yine Iğdır'da, son imsak da 04.35'te 
İzmir ve Muğla'da gerçekleşecek. Son gün ilk iftar 
19.01'de Hakkari'de, son iftar 20.18'de Edirne'de 
yapılacak. Ramazan ayının son gününde Sinop'ta 
yaşayanlar 15 saat 56 dakika oruçlu kalarak en uzun 
orucu tutacak, Hatay'da yaşayanlar ise 15 saat 22 
dakika ile en kısa orucu tutacak. 

Temizlik ürünleri lüks tüketim değil, ÖTV sıfırlanmalı, KDV düşürülmeli
Temizlik ürünlerinin lüks tüketim olmadığını belirten 
Palandöken, “Çamaşır, bulaşık deterjanları, çocuk, hasta ve 
yaşlı bezi, kadın pedi, sabun, kolonya, dezenfektan, çamaşır 
suyu gibi günlük kullanımı zorunlu olan hijyen 
ürünlerindeki ÖTV oranı sıfırlanmalı, KDV oranı 
düşürülmeli.” dedi.
Türkiye Esnaf ve Sanatkârları Konfederasyonu (TESK) 
Genel Başkanı Bendevi Palandöken, temizlik ürünlerinin 
lüks tüketim olmadığını ifade ederek, Özel Tüketim 
Vergisi'nin (ÖTV) sıfırlanması, KDV oranının ise 
düşürülmesi gerektiğini söyledi.
Palandöken yaptığı açıklamada, “Çamaşır, bulaşık 
deterjanları, çocuk, hasta ve yaşlı bezi, kadın pedi, sabun, 
kolonya, dezenfektan, çamaşır suyu gibi günlük kullanımı 

zorunlu olan hijyen ürünlerindeki ÖTV oranı sıfırlanmalı, 
KDV oranı düşürülmeli. Günümüzde ekmek su kadar 
önemli bir ihtiyaç olan temizlik aynı zamanda dinimizin de 
emiridir. Dolayısıyla herkesin bu temizlik ürünlerine daha 
kolay ulaşabilmesi için vergilerde düzenleme yapılması 
fiyatları düşürür. Fiyatların düşmesi ile birlikte enflasyon da 
aşağı gelir.” dedi.

“Hijyen ve dezenfekte ürünlerinde vergi 
düzenlemesi gerekli”
Fiyatları uygun olması halinde herkesin temizlik ve hijyen 
ürünlerine daha rahat ulaşabileceğine vurgu yapan 
Palandöken, “Pandemi süreci maalesef halen devam 
ediyor. Dolayısıyla maske mesafenin yanında hijyene olan 

ihtiyacımız da aynı önemini koruyor. Bununla birlikte 
bebek ve çocukların bezleri, kadınların, hastaların ya da 
yaşlıların pedleri de kullanımı zorunlu olan hijyen 
ürünlerinden. Çamaşır makinesi olmayan ev yok. Yani 
çamaşır deterjanları, bulaşık deterjanları, bununla birlikte 
çamaşır suyu, kolonya, dezenfektan, ıslak mendil gibi diğer 
temizlik ürünlerinin de kullanımı günümüzde artık en 
temel ihtiyaçlardan. Çağımızla birlikte dinimizin de 
temizliğe verdiği önem göz önünde bulundurularak 
herkesin bu ürünlere ulaşabilmesi için, bu hijyen 
ürünlerindeki yüzde 18'lik KDV oranı düşürülmeli ve ÖTV 
tamamen kaldırılmalı. Daha sağlıklı bir toplum olmamız için 
temizlik ürünlerinin zorunlu bir ihtiyaç olduğu 
unutulmamalı.” diye konuştu.
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Kepez eski Belediye Başkanı Ömer Faruk Mutan 
Cumhuriyet Meydanında “Köprü 17 Plakaya 100 TL Olsun” 
eylemi başlattı. Mutan, “GESTAŞ feribotları ile geçiş 
yaptığınızda 24 saat içinde geri dönüş için toplam 100 TL 
verip tekrar geri dönebiliyorsunuz. Bu avantaj 1915 
köprüsü geçişleri içinde 17 plakalı araçlara uygulansın 
diyoruz. Çok şey mi istiyoruz?” diye sordu. 
Mutan ayrıca köprü açılışına katılmayan CHP'lileri de 
eleştirerek; “Köprü açılışında CHP'lileri görmedik 
nedense. Ya çıkın olumlu olumsuz bir şey değin. Böyle bir 
açıklama yapılmadı neden yapılmadı onu da bilemiyorum. 
Ama çıkın gelin Cumhuriyet Meydanına değin ki, Ömer 
kardeşim yanlış yapıyorsun biz bu köprüyü 
kamusallaştıracağız herkes bu köprüden bedavaya geçiş 
yapacak deyin. 
Kepez eski Belediye Başkanı Doktor Ömer Faruk Mutan 
Cumhuriyet Meydanında başlattığı eylemi sürdürüyor. 
Mutan, geçiş ücreti 200 TL olarak belirlenen 1915 
Çanakkale Boğaz Köprüsü geçiş ücretlerinin 17 plakalı 
binek araçlara %50 indirim ile 100 TL olmasını talep 
etmişti.
 Mutan basın açıklamasının ardından yanında getirdiği 
tabure ve döviz ile Cumhuriyet Meydanında oturma 
eylemi yapmıştı.

Mutan eylemde Çanakkalelileri de kendisine destek 
vermeye çağırmış ve ertesi gün aynı saatte cumhuriyet 
meydanında eylemi tekrarlayacağını ifade etmişti.
Eylemin 2. Gününde taburesi ve dövizi ile aynı saatte 
Cumhuriyet Meydanına gelen Ömer Faruk Mutan oturma 
eylemine devam etti.  Mutan'a destek verenler de kamp 
sandalyeleri ve tabureleri ile meydana geldi.

“TALEBİMİZ HAKLI BİR TALEP”
 Mutan eylemin ikinci gününde yaptığı açıklamada “Dün 
cumhuriyet Meydanında taburede bir oturma eylemi 
gerçekleştirdik. Bu oturma eyleminin nedeni Açılışı 18 
Mart'ta Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan tarafından 
yapılan 1915 Çanakkale boğaz Köprüsü geçişlerinin 17 
plakalı binek araçlara %50 indirim ile 100 TL olması 
talebiydi. Bu talebimiz de Çanakkale deniz geçişlerinin 
sağlandığı GESTAŞ' ın tarifesi gibi geçiş ücretinin 100 TL 
olmasıydı. Dünden bugüne özellikle eylem yerel basında 
ve ulusal basında haber olarak çıktı. Haberin 
izlenmelerinin de yüksek olduğunu gördüm. Sonuç olarak 
bu eylemde bana destek verilmiyor Çanakkale'nin haklı 
bir talebine destek olunmuş oluyor. Talebimiz aynı 
GESTAŞ feribotlarında olduğu gibi boğaz geçişlerinde 
günübirlik olarak uygulanan tarifenin aynısı. GESTAŞ 

feribotları ile geçiş yaptığınızda 95 TL ödüyorsunuz ve 24 
saat içinde geri dönüş içinde 10 TL toplam 100 TL verip 
tekrar geri döne biliyorsunuz. Bu avantaj 1915 köprüsü 
geçişleri içinde 17 plakalı araçlara uygulansın diyoruz. Çok 
şey mi istiyoruz? Hayır istemiyoruz. Köprü geçişi 
Çanakkaleliler için çok önemli. Gelibolu'dan çok acil bir 
hasta olduğun düşünelim bu hasta Çanakkale merkeze 
ulaşması gerekiyor. Bir empati yapın köprünün maliyeti 
ne olursa olsun bir insanın hayatından önemli değildir. Bu 
köprüyü acil kullanımlarda Çanakkaleliler çok sık 
kullanacaktır. Ve bu indirim bu nedenle yapılmalıdır. Bu 
noktada dünkü eylemimin ulusal medya'ya da ulaşması 
önemliydi eylemin Çanakkale adına yapılan eylem bazı 
TV'ler de ekranlara taşınırken sosyal medya haber 
sitelerinde de yer altı ve bu habere erişimlerde fazlaydı. Bu 
saatten sonrada ilgili siyasilerde bu talebi duymadık 
haberini okumadık demezler. Hazır 1915 Çanakkale boğaz 
Köprüsü gündemdeyken umarım birilerinin kulağına bu 
sesimiz ulaşmıştır. Eylemimizin sonucunu sabırlı bir 
şekilde bekleyeceğiz hemen şimdi yarın değil ama bu 
talebimizin karşılık bulmasını istiyoruz. Bu talebimiz ile 
ilgili eylem sürekli olmayacak ama talebimizin 
unutulmaması için hatırlatma basın toplantılarımız 
olacak. Bugünde dünkü çağrımın ardından eyleme destek 
olmak için gelen Çanakkaleliler oldu. Talebimiz haklı bir 
talep” dedi.

“KÖPRÜ AÇILIŞINDA CHP'LİLERİ 
GÖRMEDİK NEDENSE” 

Ömer Faruk Mutan başta CHP olmak üzere muhalefet 
partilerinden, Çanakkale'nin çok güçlü STK'larından bu 
talep ile ilgili destek gelmediğini de hatırlatarak “ 
Çanakkale için bu haklı eyleme destek kurumsal olarak 
değil de şahıs bazında destek verenler oldu. Ama ben 
şunu beklerdim, Cumhuriyet Halk Partisi ana muhalefet 
partisi. Köprü açılışında CHP'lileri görmedik nedense. Ya 
çıkın olumlu olumsuz bir şey değin. Böyle bir açıklama 
yapılmadı neden yapılmadı onu da bilemiyorum. Ama 
çıkın gelin Cumhuriyet Meydanına değin ki, Ömer 
kardeşim yanlış yapıyorsun biz bu köprüyü 
kamusallaştıracağız herkes bu köprüden bedavaya geçiş 
yapacak deyin. 2.8 milyar Euro'ya yapıldı 1915 Çanakkale 
Boğaz Köprüsü. Bu miktar bir devlet için çok para değil. 
Kamulaştıracağım de ya, mağdurda etmeyeceğim 
müteahhitleri de. Kör, sağır ve dilsiz olunuyor. Yapmayın 
üç maymunu oynamayın. Biriniz ağzınızı açın. Benimki 
yurttaş duyarlılığı. Bu eylemin kişisel. Ama çıkın bir 
açıklama yapın bu talep karşısında. Cumhurbaşkanı 
köprü açılışında cumhurbaşkanı geçiş 200TL'çık dedi 
pahalımı dedi meydan pahalı dedi. Herkes duydu bunu.  
Vatandaşlar pazarlığa girildi indirsinler 100TL'ye biz de 
burada bağırmayalım” dedi.

CHP'lilere “Neredesiniz” Diye Sordu, Köprü 
Geçişi “17 Plakaya 100 TL Olsun” Dedi

Çanakkale Köprüsü Geçişi ve Otoyol Ücretleri Belli Oldu 

“En düşük 50, En Yüksek 950 Lira”
1915 Çanakkale Köprüsünden geçiş ücretleri ve Malkara-
Çanakkale Otoyolu kullanım ücretleri açıklandı.  Çanakkale 
Otoyol ve Köprüsü İnşaat Yatırım ve İşletme A.Ş. internet 
sitesinde güzergahlarının seçerek fiyat sorgulama 
alanında, motosiklet 50 TL, otomobil geçişi 200 TL, minibüs 
250 TL, otobüs 450 TL, kamyon 500 TL, tırlar 950 TL 
ödeyerek köprüyü kullanabilecek. Malkara'dan giriş yapıp 
1915 Çanakkale Köprüsü'nü geçen otomobiller 272,50 lira, 
minibüsler 366 lira, otobüsler 588 lira, kamyonlar 683 lira, 
tırlar 1181 lira, motosikletler 68 lira ücret ödeyecek.
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Kültür ve Turizm Bakanlığı'nın desteği, Çanakkale Valiliği 
himayesinde İl Kültür ve Turizm Müdürlüğü, TÜROB, 
Medikal Turizm Derneği ve Kolin Hotel iş birliğinde 
Anadolu'ya Yolculuk Çalıştayı Vali İlhami Aktaş'ın 
katılımıyla gerçekleştirildi.

Alternatif turizm alanlarının ve ürünlerinin 
geliştirilmesine, turizmin verimliliğinin arttırılmasına 
yönelik Anadolu'ya Yolculuk Çalıştayı'na; AK Parti 
Çanakkale Milletvekili Jülide İskenderoğlu, İl Kültür ve 
Turizm Müdürü Murat Yılmaz, Medikal Turizm Derneği 
Başkanı Uzman Dr. Sinan İbiş, İŞKUR İl Müdürü Mehmet 
Uğur Yavuz, Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği İl Müdürü 
Bekir Çelen, İl Milli Eğitim Müdürü Ferhat Yılmaz,  GMKA 
Genel Sekreteri Abdullah Güç, TKDK İl Koordinatörü Hasan 
İskender, Türkiye Otelciler Birliği Çanakkale Temsilcisi 
Mehmet Satar, Türkiye Seyahat Acenteleri Birliği 
Çanakkale Körfez Yöresel Temsil Kurulu Başkanı Ahmet 
Çelik, Çanakkale Turistik Otelciler, İşletmeciler ve 
Yatırımcılar Derneği Başkanı Nilgün Gökser, ÇOMÜ 
temsilcileri, belediye temsilcileri, turizm sektöründen 
otelciler ve seyahat acenteleri ile sağlık sektörü yöneticileri 
katıldı.
Vali İlhami Aktaş, AK Parti Çanakkale Milletvekili Jülide 

İskenderoğlu, İl Kültür ve Turizm Müdürlüğü adına Alper 
Yancar ve Medikal Turizm Derneği Başkanı Uzman Dr. 
Sinan İBİŞ tarafından yapılan açılış konuşmaları ile 
başlayan çalıştayda AK Parti Grup Başkanvekili Çanakkale 
Milletvekili Bülent Turan'ın mesajı okundu. Uzm. Dr. Sinan 
İBİŞ moderatörlüğünde devam eden Anadolu'ya Yolculuk 
Çalıştayında; Çanakkale'nin ve bölgenin turizm yönünden 
güçlü ve zayıf yönleri, gelen turistlerin ihtiyaçları, turizm 
kapasitesinin geliştirilmesi için neler yapılması gerektiği, 
alternatif turizm potansiyeli, ön plana çıkarılması gereken 
değerler ve bunlar için kurum ve kuruluşlara düşen 
görevler değerlendirildi.
 Çanakkale'nin turizmine konu edilebilecek dinamikler; bu 
dinamiklerle birlikte değerlendirilecek alanlar, ürünler, 
uygulamalar ve deneyimlerin değerlendirilmesi ile bölgesel 
turizmin kalkınması ve başarı alanlarına dönüştürülmesi 
hususlarının da görüşüldüğü Anadolu'ya Yolculuk 
Çalıştayı, görüş ve önerilerin ardından sona erdi.  

Anadolu'ya Yolculuk Çalıştayı Gerçekleştirildi

ÇTSO'dan Mesleki Eğitimin Geliştirilmesi İçin AB Projesine Başvuru

Çanakkale Ticaret ve Sanayi Odası, Erasmus+ Mesleki 
Eğitim Alanında İşbirliği Ortaklıkları ve Küçük Ölçekli 
Ortaklıklar (KA210-VET & KA220-VET) projesine başvuru 
yaptı.
Çanakkale Ticaret ve Sanayi Odası, mesleki eğitimin 
işgücü piyasasının ihtiyaçlarına göre desteklenmesi, 
mesleki eğitimde yenilikçilik uygulamaları ile mesleki 
eğitimin cazibesini arttırmak üzere Erasmus+  Mesleki 
Eğitim Alanında İşbirliği Ortaklıkları ve Küçük Ölçekli 

Ortaklıklar (KA210-VET & KA220-VET) projesine başvuru 
yaptı.

“HEDEFİMİZ; GELİŞMEKTE OLAN 
SANAYİMİZİN İHTİYAÇLARINA UYGUN 
NİTELİKLİ İSTİHDAMI DESTEKLEMEK”
Projeyle ilgili bilgi veren Genel Sekreter Sema Sandal; 
“Bölge sanayisinin gelişimine paralel olarak meslek 
liselerimizin yenilikçi uygulamalarla desteklenmesi ve 
istihdam da özendirici rol almasını teşvik etmek üzere 
Erasmus+ programına başvuru yaptık. ÇTSO 
koordinatörlüğünde yürütülecek olan projemizde yerel 
ortak kurumlar; Çanakkale Valiliği ve Çanakkale 18 Mart 
Üniversitesi olup dış partnerlerimiz İspanya, Makedonya ve 
Bulgaristan olarak yer almıştır. Projemizdeki özel 
amacımız; Milli Eğitim Bakanlığı tarafından uygulanmakta 
olan; Makine Bakımcı, Kaynakçı, Elektrik Tesisat ve Bakım 
Onarımcısı ile Mekatronik derslerini arttırılmış gerçeklik 
ve sanal gerçeklik eğitim modülleri ile desteklemektir. 
Projemizin başvuru süreçlerinde ve hazırlanmasında 
destek veren tüm Kurumlara teşekkür ederiz.”  

Köprüye Karşı Çıkan 
Zihniyeti Televizyona 
'Şeytan İcadı' Diyen 
Zihniyete Benzetiyoruz 

AK Parti Çanakkale İl 
Başkanı Naim Makas ve 
beraberindeki heyet, 18 Mart 
Şehitleri Anma Günü ve 
Çanakkale Deniz Zaferi'nin 
107'nci yıl dönümünde 
Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan tarafından 
açılışı gerçekleştirilen 1915 
Çanakkale Köprüsü'nde 
incelemelerde bulundu. AK 
Parti Çanakkale İl Başkanı 
Naim Makas, Gelibolu 
Gişelerinde yaptığı 
açıklamada, 1915 Çanakkale 
Köprüsü'nün 5 yılda 
tamamlandığını söyledi. 

Köprünün başlamadan önce bazı kesimlerce 
yapılamayacağının iddia edildiğini hatırlatan Makas,  şu 
başlıklara  vurgu yaptı:

“Biz Bu Köprü, Çanakkale Ruhu'nu 
Temsil Ettiği İçin Gurur Duyuyoruz”
 "Yeni bir ekonomik koridor oluşturacak, turizme katkı 
sağlayacak, bölge trafiğini rahatlatacak devasa bir 
yatırım. Biz bu devasa projeye karşı çıkan zihniyeti 
televizyona 'şeytan icadı' diyen zihniyete benzetiyoruz 
ve aynen de öyledir. Dolayısıyla biz 20 yıl da, 40 yıl da 
geçse bu zihniyeti başka şeylere karşı çıkarken 
göreceğiz. Nitekim bu şehirde, bu kıymetli topraklarda 
20 yaşına geldiğinde köprü ve gemi trafiği nedir 
görmemiş, bilmemiş bir gençlik yetişecek. O gençlik 
belki gemi kuyruğunu bilmeyecek. Fakat o gençlik 20 
yıl sonra bu köprüye karşı çıkan zihniyeti başka devasa 
projelere karşı çıkarken görecek ve o zihniyetin nasıl 
karanlık bir zihniyet olduğunu o zaman bir kez daha 
anlayacak. Bu zihniyetin kendilerine oy veren, 
kendilerini temsil ettiğini düşündüğü kişileri de temsil 
ettiğini biz asla düşünmüyoruz. Çünkü o kişiler, o 
zihniyetin kendilerini temsil ettiğini düşündüğü kişiler 
köprü açıldıktan sonraki günlerde adeta birer sosyal 
medya fenomeni haline geldi. Köprüyle beraber bir 
sosyal medya çılgınlığı başladı. Herkes sosyal 
medyasına bu kıymetli eserin fotoğrafları ve 
videolarıyla doldurdu. Biz bu köprü, Çanakkale Ruhu'nu 
temsil ettiği için gurur duyuyoruz.”

Yenice Devlet Hastanesi 'Dijital' Oldu!

Yenice Devlet Hastanesi, dijital hastane çalışmaları 
kapsamında HIMSS STAGE 6 (Health care Information and 
Management Systems Society) Belgesini alarak, 
Çanakkale'deki ikinci dijital hastane olmayı başardı.
Sağlıkta dönüşüm programı ile hayata geçirilen yatırımlar 
Çanakkale'de yükselmeye devam ederken, bir yandan da 
sağlık alanında hız, güven ve tasarruf devrimi niteliğini 
taşıyan dijital hastane çalışmaları, sağlık tesislerimizde 
tüm süreçlerini tamamlayarak sayısını arttırılmaya devam 
ediyor. 
Çanakkale İl Sağlık Müdürlüğünden yapılan 
bilgilendirmede, Yenice Devlet Hastanesi'nin EMRAM 
HIMSS seviye 6 Dijital Hastane olarak tescillendiği bildirildi. 
Açıklamada şu ifadelere yer verildi; “ Çanakkale'nin 2'nc 
dijital hastanesi olan Yenice Devlet Hastanesi, halka en iyi 
kalitede hizmet sunmayı hedefliyor. HIMSS 1961 yılında 
kurulmuş; Amerika, Avrupa ve Asya'da yapılanmaları 

bulunan ve kâr amacı gütmeyen bir organizasyondur. Bilgi 
teknolojilerinin, sağlık hizmetlerinin sunumunda ve 
geliştirilmesinde en uygun ölçüde kullanımını sağlamayı 
hedefler. HIMSS, kendine başvuruda bulunan hastanelerin 
dijital süreçlerini değerlendirerek, geldikleri seviyeyi tespit 
etmek için dünyaca kabul edilen akreditasyon ve standart 
modelini (1 ile 7 arası) kullanmakta ve dijital süreçlerini 
altıncı ve yedinci seviyeye kadar tamamlamış olan 
hastaneleri ise ödüllendirmektedir. Bu kapsamda HIMSS 
Türkiye Yetkili Kuruluşu Ekibinin 22.03.2022 tarihinde 
yapmış olduğu online ziyaret neticesinde Yenice Devlet 
Hastanesi 'Dijital Hastaneler' grubundaki yerini aldı.
Hasta güvenliğinin sağlanması konusunda üst düzey 
önlemler içeren, sağlık kaydı verilerinin güvenilir ve doğru 
saklanmasını sağlayan dijital arşiv uygulaması sunan, 
mobil cihazların kullanımı ile tüm bilgilere hızla 
ulaşılabilen, evrak ve kağıt kullanımının fiziki olarak 
ortadan kalktığı kağıtsız hastane uygulamasını sağlayan, 
tıbbi kayıtların güvenilirliği ve hızlı erişim sayesinde 
hastalarımıza tıbbi alanda kaliteli ve güvenli tedavi 
sağlanmış olur. Ayrıca tüm tedavi sistemlerini hızlı 
koordine ederek bilgiye her an, her yerden erişim 
sayesinde sağlık personellerimizin hastaya ayırdığı vaktin 
artması ile bakım ve hizmet kalitesini artarak hasta 
memnuniyetini sağlamaktadır. Söz konusu belgeyi almak 
için sağlık tesisimiz de gerekli şartların sağlanmasında 
çalışmalara destek veren, emeği geçen yöneticilerimize ve 
hastanemizin tüm birimlerinde çalışan değerli çalışma 
arkadaşlarımıza, sağlık personellerimize yürekten 
teşekkür ediyoruz.”  



927 Mart 2022 Pazargazetedegisim.com



27 Mart 2022 Pazar 10gazetedegisim.com

Çanakkale Köprüsünden 1 hafta ücretsiz geçişler nedeniyle 
seferlerini yarıya düşüren GESTAŞ A.Ş yönetimi, geçişlerin 
ücretli olmasıyla birlikte seferlerini yeniden düzenledi. 
1915 Çanakkale Köprüsünden geçişlerin 1 hafta boyunca 
ücretsiz olması sebebiyle GESTAŞ A.Ş Çanakkale – Eceabat 
ve Çanakkale – Kilitbahir seferlerini yarı yarıya 
düşürmüştü. Birçok yaya vatandaşın belirli saatler dışında 
karşı kıyıya geçememesi üzerine yeniden düzenleme 
yapan firma; köprü geçişlerinin paralı olması sebebiyle 
seferlerini yeniden ayarladı.
Yapılan yeni düzenleme ile birlikte Çanakkale – Eceabat 
seferleri öğrenci ve işçi yoğunluğunun yaşandığı saatlerde 
her saat başı sefer yapacak, diğer saatlerde ise 2 saatte bir 

seferlerine devam edecek. Aynı sefer tarifesi Eceabat – 
Çanakkale hattında da uygulanacak.

KAMYON VE TIR'LAR BELİRLİ 
SAATLERDE..
Kamyon ve TIR gibi ağır vasıtalar; Çanakkale – Eceabat 
hattında sadece 23.00 ila 07.00 saatleri arasında geçiş 
yapabilecekler. GESTAŞ A.Ş'den yapılan açıklamada diğer 
saatlerde Kamyon ve TIR geçişleri ile ilgili “Diğer saatlerde 
Boğaz hattını kullanacak olan ağır vasıtaların Lâpseki-
Gelibolu hattını kullanmaları önemle rica olunur” denildi.

KİLİTBAHİR HATTI AĞIR VASITALARA 
YASAK
Çanakkale – Kilitbahir hattı ise Kamyon ve TIR gibi ağır 
vasıta geçişlerine komple yasaklandı. Yapılan açıklamada; 
“Çanakkale - Kilitbahir Hattı'nda ağır vasıta (Kamyon ve 
Tır) geçişi yasaktır. Boğaz Hattı'nı kullanacak olan ağır 
vasıtaların Lâpseki-Gelibolu hattını kullanmaları önemle 
rica olunur” denildi.

GÖKÇEADA FERİBOT SEFERLERİ
26 Mart 2022 tarihi itibariyle Kabatepe – Gökçeada hattında 
4 sefer yapılacak ve sadece Salı ile Cumartesi günleri 
05.00'de sefer yapılacak, haftanın geri kalan günlerinde ise; 
09.00, 15.00 ve 20.00'da sefer yapılacak.

GESTAŞ Feribot Seferleri Yeniden Düzenlendi
Yapı Fuarına Katıldılar

Çanakkale Ticaret ve Sanayi Odası, yapı ve inşaat 
sektöründe faaliyet gösteren üyelerini bu yıl 44. 
düzenlenen Yapı, İnşaat Malzemeleri ve Teknolojileri 
Fuarı-Turkeybuild'e götürdü.
ÇTSO Fuar heyeti, TÜYAP Fuar ve Kongre Merkezi 
İstanbul'da 23 Mart 2022 tarihinde başlayan 44. Yapı, 
İnşaat Malzemeleri ve Teknolojileri Fuarını günübirlik 
ziyaret ederek, sektörde meydana gelen yenilikleri 
yerinde gördü .Fuar ziyareti hakkında bilgi veren 
Başkan Selçuk Semizoğlu; “İnşaat sektörü ülkemizde 
olduğu gibi İlimizin de lokomotif sektörleri arasında 
yer alıyor. Üyelerimizin yapı ve inşaat malzemeleri 
sektöründe meydana gelen son gelişmeleri yerinde 
görmeleri için Turkeybuild fuarının önemli katkılar 
sağlayacağını düşünüyorum. Yurt içi ve yurt dışı 
fuarlara katılmak isteyen üyelerimiz bağlı oldukları 
meslek komiteleri aracılığıyla bizlere taleplerini 
iletmelerini bekliyoruz. Özellikle yurt dışı fuarlarda 
üyelerimizin KOSGEB desteklerinden faydalanması 
için en az iki ay gibi bir hazırlık ve başvuru süreci 
gerekiyor. Üyelerimiz hem yurt içi hem de yurt dışı 
bireysel fuar katılımları içinde Odamızdan destek 
alabilir” dedi.  

Çanakkale Marşı 107 yıl sonra ilk kez seslendirildi

ÇOMÜ Devlet Konservatuarı Orkestrası tarafından sözü ve 
müziği kesin olmayan ancak Çanakkale Savaşlarında 
askerin moralinin yükseltilmesi amacıyla yazıldığı belli 
olan Çanakkale Marşı 107 yıl sonra ilk defa bir solist ve 
senfoni orkestrası eşliğinde icra edildi.
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi Devlet Konservatuarı 
tarafından yapılan bilgilendirmede, “Çanakkale 
muharebeleri savaş malzemeleri koleksiyoneri Seyit 
Ahmet Sılay'ın koleksiyonunda bulunan 'Çanakkale Marşı' 

adlı bir müzik eserinin notalarına ulaşan Emekli Öğretim 
Üyesi Dr. Yılmaz Küçüköncü öncelikle marşı bir makale 
olarak ele aldı. Marşı çeşitli yönleriyle inceleyen 
Küçüköncü, her ne kadar eserin kapağındaki başlığın 
altında 'serkurenadan merhum Hurşit beyin kerimesi 
şayan-ı nişan-ı Neşet Paşa tarafından' ibaresini tespit etse 
de marşın hangi tarihte kim tarafından yazıldığı 
belirlenememiştir. Ancak marşın kapağındaki asker 
kişilerin resimlerinin ve Gelibolu yarımadasının tasvirinden 
sözü ve müziğinin Çanakkale Savaşları esnasında yazıldığı 
anlaşılmaktadır. Ses ve piyano için yazılan eser daha önce 
2013 yılında Bnd. Yzb. Mehmet Kılbaş tarafından 
düzenlenerek Çanakkale Boğaz Komutanlığı Bandosu 
tarafından çalınmıştır. Ancak 1915 yılında bestelendiği 
kabul edilen marş, solist ve senfonik bir orkestra eşliğinde 
ilk defa Doç. Bahadır Çokamay yönetimindeki Çanakkale 
Onsekiz Mart Üniversitesi Devlet Konservatuarı Orkestrası 
seslendirmiştir. Solistliğini yine aynı okulda yüksek lisans 
öğrencisi Özcan Aksu'nun yaptığı eserin orkestra 
düzenlemesi Doç. Bahadır Çokamay tarafından yapılmıştır” 
denildi. 

Zeytine Kadın Eli Değiyor
Tarım ve Orman Bakanlığı Eğitim ve Yayın Dairesi 
Başkanlığının 2021 Yılı Kadın Çiftçiler Tarımsal Yenilikler 
İle Buluşuyor Projeleri kapsamında Çanakkale İl Tarım ve 
Orman Müdürlüğü ve İzmir Bornova Zeytincilik 
Araştırma Enstitüsü ile ortaklaşa yürütülen , kadın 
zeytin çiftçileri yetiştirme, iklim dostu, sürdürülebilir ve 
verimli çiftçilik pratiklerini öğretme ve organik zeytin 
üretimini destekleme gibi amaçlar ile  başlayan "Kadın 
Çiftçilerde Modern Zeytincilikte Yetiştirme Tekniklerinin 
Yavanlaştırılması'' projesi eğitimleri 2 aşaması da hayata 
geçirildi.
Tarım ve Orman Bakanlığı Eğitim ve Yayın Dairesi 
Başkanlığının 2021 Yılı Kadın Çiftçiler Tarımsal Yenilikler 
İle Buluşuyor Projeleri kapsamında Çanakkale İl Tarım ve 
Orman Müdürlüğü ve İzmir Bornova Zeytincilik 
Araştırma Enstitüsü ile ortaklaşa yürütülen "Kadın 
Çiftçilerde Modern Zeytincilikte Yetiştirme Tekniklerinin 
Yavanlaştırılması'' projesi eğitimleri 2 aşaması da hayata 
geçirildi.
Projenin ilk aşaması, geçtiğimiz yılın Eylül Ayı'nda 
Dümrek Köyü,  Geyikli Beldesinde ve Bayramiç'e bağlı 
Pıtırelı köylerinde düzenlendi. Konu uzmanlarının 
sunumları ve uygulamaları ile gerçekleştirilen eğitimlere 
Dümrek köyünden 19 Kadın Çiftçi, Geyikli beldesinden 22 
Kadın Çiftçi ve Pıtıreli köyünden 35 Kadın Çiftçi Katıldı. 
Eğitimlerde Genel Zeytin yetiştiriciliği, Fidan Dikimi, 
Sofralık Zeytin Yapımı uygulamalı olarak üreticilere 
anlatıldı.
2. Aşama Eğitimler ise; geçtiğimiz Salı günü başladı ve 
dün tamamlandı. İki aşamalı eğitimleri tamamlayan 
kadın çiftçilere sertifikaları verildi. Ayrıca eğitime katılan 
tüm kadın çiftçilere proje bütçesinden sağlanan 
kaynakla zeytin hasat örtüleri hediye edildi.

Kazdağları Eteklerine Trüf Mantarı Bahçesi

Çanakkale'nin Bayramiç ilçesine bağlı Pıtıreli köyünde, trüf 
aşılı 450 meşe fidanı dikildi. Yüksek ekonomik değere 
sahip trüf mantarının yetişeceği bahçe, bölge halkına gelir 
sağlayacak.
Kazdağları'nın Kuzey yamaçlarındaki Bayramiç ilçesinde 
Orman İşletme Müdürlüğü, Trüf Aşılı Meşe Fidanı Bahçesi 
projesi hazırladı. Projenin hayata geçirileceği Pıtıreli köyü 
sınırları içerisinde trüf mantarı yetiştirmek için en uygun 
arazi belirlendi. Buradan toprak numunesi alındı. Analiz 

sonuçlarının uygun gelmesi üzerine trüf mantarı bahçesi 
oluşturmak için 4.2 hektarlık meşelik alana 450 trüf aşılı 
meşe fidanı dikildi.
Bayramiç Orman İşletme Müdürü Zafer Özbek, kireçli 
topraklarda trüf mantarının daha iyi yetiştiğini belirterek, 
"Topraktaki kireç oranı yüksek olduğu için bu alanı seçtik.  
Denizli'deki orman fidanlığından getirdiğimiz trüf aşılı 
meşe fidanlarımızı diktik. Etrafını telle çevirdik ve koruma 
altına aldık. Trüf aşılı meşe fidanlarımızı yaz kuraklığından 
da korumak için sulayacağız. Çünkü alanın nemli olması 
gerekiyor. Burada bir trüf bahçesi kuracağız" dedi.   
Pıtıreli köyü muhtarı Abdullah Avcıoğlu ise, trüf mantarı 
bahçesi kurulması için Orman İşletme Müdürlüğü'ne 
talepte bulunduklarını belirterek, "Bu talebimiz kabul edildi 
ve proje hazırlandı. Trüf mantarı ihraç edilen ekonomik 
değeri yüksek bir ürün ve köyümüze iyi bir gelir getirecek" 
diye konuştu.
Meşelik alanlarda, meşe ağaçlarının köklerinde, 5 ile 20 
santim toprak derinliğinde yetişen, kokulu ektomikoriza 
cinsi bir mantar olan trüf, Akdeniz bölgesinde bilinir 
olmasıyla beraber dünyanın birçok bölgesinde 
bulunmakta.
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Kent Konseyi Başkanlığı ve Kent Konseyi Çevre Meclisi 
Başkanlığı ile Çanakkale merkezde bulunan çevre örgütleri 
Orman ve Su Günü kapsamında, Biga Dağları üzerinde 
bulunan Balaban Bölgesinde tohum ekme etkinliği 
gerçekleştirdi. Çanakkale Kent Konseyi Çevre Meclisi 
Başkanı Bünyamin Nami Tonka; “Bir kez daha doğaya sahip 
çıkma konusunda kararlı tutumumuzu göstermiş olduk. Bu 
faaliyete katılan tüm Çanakkaleli hemşerilerimize çok 
teşekkür ederim” dedi. 
Çanakkale merkezde bulunan çevre örgütleri ile Kent 
Konseyi Başkanlığı ve Kent Konseyi Çevre Meclisi 
Başkanlığı, Orman ve Su Günü kapsamında, Biga Dağları 
üzerinde bulunan Balaban Bölgesinde tohum ekme 
etkinliği gerçekleştirdi. Çevre meselelerine duyarlı 
kesimlerin katılımıyla gerçekleştirilen faaliyette hem 
"orman" hem de "su" günü için gerekli olan bilgilendirmeler 
yapıldı.

“BİR KEZ DAHA DOĞAYA SAHİP ÇIKMA 
KONUSUNDA KARARLI TUTUMUMUZU 
GÖSTERMİŞ OLDUK”
Çanakkale Kent Konseyi Çevre Meclisi Başkanı Bünyamin 
Nami Tonka; “Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığınca ruhsat 
verilen ve tepkiler üzerine ruhsatı iptal edilen altın madeni 

arazisinde, toprağı sıyırılan alanda, ağaç yetiştirmek için 
tohum ekme faaliyetine, biz de katıldık. Çevre meselelerine 
duyarlı arkadaşların katılımıyla gerçekleştirilen faaliyette 
hem "Orman" hem de "Su" günü için gerekli olan 
bilgilendirmeler yapıldı. Bilimsel bilgi üzerine çevrecilik 
faaliyeti için bilimi önceleyen bir tavır içinde olunması 
gerektiği ifade edildi. Daha sonra, sembolik tohum serpme 
çalışmasına geçildi. Çanakkale Kent Konseyi Başkanı Sayın 
Evren Kızoğlu, Kent Konseyi Çevre Meclisi Başkanı olarak 
ben ve yine, Kent Konseyi Genel Sekreteri Sayın Alper 
Usta'nın da olduğu bir grupla Kayalıtepe istikametinde 
güney sırtlara tohum ekme çalışması gerçekleştirmiş 
olduk. Bir kez daha doğaya sahip çıkma konusunda kararlı 
tutumumuzu göstermiş olduk...
Bu faaliyete katılan tüm Çanakkaleli hemşehrilerimize çok 
teşekkür ederim” dedi.

“VİCDANLARI RAHATSIZ EDEN 
FACİALARI DAHA FAZLA YAŞAMAK 
İSTEMİYORUZ”
Sadece bu alan değil, Çanakkale'nin her yerinde oluşan 
olumsuzluklara karşı yüreklerin toplu vurması gerektiğini 
de bir kez daha kamuoyuna ileten Başkan Tonka; 
“Önümüzdeki yıllarda; gıda, su, hava, toprak meselelerinde 
daha hassas bir döneme girileceği bilim insanları 
tarafından ifade edilmektedir. Yine, Çanakkale Çevre ve 
Doğa Dernekleri Federasyonu tarafından çıkarılan 
"Çanakkale Çevre ve Doğa Dergisi'nde, bu konularda 
bilimsel yayınlar sürdürülmekte ve ülke menfaatleri 
yönünde güzel tespitler ise bilim insanları tarafından 
yazılan makalelerde ifade edilmekte ve kamuoyunun 
bilinçlenmesi istenilmektedir. Kamuoyunun daha çok 
bilinçlenmesi ve bilgi edinmesi için kamu otoritesinin daha 
şeffaf çalışması gerektiği de ifadeler edilmektedir. Bu 
yüzden de, çevre meselelerinde vicdanları rahatsız eden 
faciaları daha fazla yaşamamak için tedbirlerin bir an önce 
alınması talep edilmektedir. Biz de, bu konularda yetkili 
olan kişilerin gerekli tedbirleri ivedilikle alması talebimizi 
kamuoyuyla paylaşıyoruz” dedi.

Genel Yayın Yönetmeni ve Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

Kerem İriç
İsmet Paşa Mah.
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'Doğaya sahip çıkmaya kararlıyız’
Çanakkale'de suç örgütü 
operasyonu 12 gözaltı!
Çanakkale'de, eğlence merkezleri ve işletenlere 
yönelik cebir ve şiddet ile yağma suçlarına karıştıkları 
iddia edilen suç örgütüne yönelik operasyonda 12 
şüpheli gözaltına alındı.
Çanakkale Cumhuriyet Başsavcılığı tarafından 
yürütülen soruşturma kapsamında, Çanakkale İl 
Emniyet Müdürlüğü Kaçakçılık ve Organize Suçlarla 
Mücadele (KOM) Şube Müdürlüğü ekipleri, suç işlemek 
amacıyla örgüt kurma, yönetme ve üye olma, suç 
örgütüne yarar sağlamak maksadıyla birden fazla 
kişiyle birlikte silahla yağma, nitelikli tehdit, kasten 
yaralama, hakaret ve mala zarar verme suçlarına 
karıştıkları iddia edilen organize suç örgütüne 
operasyon gerçekleştirdi.
KOM Şubesi ekipleri eş zamanlı operasyonla, 'Barlar 
Sokağı' olarak da bilinen eğlence merkezinde, beraber 
hareket edip, cebir ve şiddet kullanarak eğlence 
sektöründe hizmet ve işletmecilik faaliyetlerini 
sürdüren iş yerleriyle kişiler üzerinde yağma suçlarına 
konu eylemler içinde oldukları iddiasıyla, 12 şüpheliyi 
gözaltına aldı. Öte yandan, eğlence mekanlarından 
birinin önüne, beyaz otomobille gelen şüphelilerden 
1'inin, araçtan inip pompalı tüfekle mekana defalarca 
ateş ettiği anlar, çevredeki bir iş yerinin güvenlik 
kamerasına yansıdı. Şüpheliler, emniyetteki 
işlemlerinin ardından adliyeye sevk edildi.

Etkin Pişmanlığın Toplum Barışına Etkileri
Türk Dil Kurumu sözlüğünde “ Pişman; yaptığı bir işin veya 
davranışın olumsuz sonucunu görerek üzülen, nadim ” 
şeklinde tarif ediliyor. Köken olarak Farsça bir kelime. Dil 
uzmanı değilim ama galiba Türk diline has bu davranışı 
niteleyecek bir kelime yok.
Türk Ceza Kanununda “ etkin pişmanlık ” diye teknik bir 
kavram var. Bu teknik kavramın içeriği, Türk Ceza Kanunun 
suçu tarif eden;  “ Organ veya Doku Ticareti suçunda etkin 
pişmanlık 91. Madde, Kişiyi Hürriyetinden Yoksun Kılma 
suçunda etkin pişmanlık 110. Madde, Hırsızlık, Mala Zarar 
Verme, Güveni Kötüye Kullanma, Dolandırıcılık, Hileli Iflâs, 
Taksirli Iflâs, Yağma suçunda etkin pişmanlık 168. Madde, 
Uyuşturucu veya Uyarıcı Madde Imal Ve Ticareti, Uyuşturucu 
Veya Uyarıcı Madde Kullanma suçunda etkin pişmanlık 192. 
Madde, Para Ve Kıymetli Damgada Sahtecilik suçunda etkin pişmanlık 
201. Madde, Suç İşlemek Amacıyla Örgüt Kurma suçunda etkin pişmanlık 
221. Madde, Banka veya Kredi Kartlarının Kötüye Kullanılması suçunda 
etkin pişmanlık 168. Maddeye atıf, Zimmet suçunda etkin pişmanlık 248. 
Madde, Rüşvet suçunda etkin pişmanlık 254. Madde, İftira suçunda etkin 
pişmanlık 269. Madde, Yalan Tanıklık suçunda etkin pişmanlık 274. 
Madde, Hükümlü veya Tutuklunun Kaçması suçunda etkin pişmanlık 
293. Madde ” sırasıyla düzenlenmiştir.
Bu yazının kaleme alınmasına neden olan da Suç İşlemek Amacıyla 
Örgüt Kurma suçundan kaynaklı 221. Maddede tarif edilen etkin 
pişmanlık hükmüdür.
“ Madde 221- ( 1 ) Suç işlemek amacıyla örgüt kurma suçu nedeniyle 
soruşturmaya başlanmadan ve örgütün amacı doğrultusunda suç 
işlenmeden önce, örgütü dağıtan veya verdiği bilgilerle örgütün 
dağılmasını sağlayan kurucu veya yöneticiler hakkında cezaya 
hükmolunmaz.
( 2 ) Örgüt üyesinin, örgütün faaliyeti çerçevesinde herhangi bir suçun 
işlenişine iştirak etmeksizin, gönüllü olarak örgütten ayrıldığını ilgili 
makamlara bildirmesi halinde, hakkında cezaya hükmolunmaz.
( 3 ) Örgütün faaliyeti çerçevesinde herhangi bir suçun işlenişine iştirak 
etmeden yakalanan örgüt üyesinin, pişmanlık duyarak örgütün 
dağılmasını veya mensuplarının yakalanmasını sağlamaya elverişli bilgi 
vermesi halinde, hakkında cezaya hükmolunmaz.

( 4 ) Suç işlemek amacıyla örgüt kuran, yöneten veya örgüte 
üye olan ya da üye olmamakla birlikte örgüt adına suç işleyen 
veya örgüte bilerek ve isteyerek yardım eden kişinin, gönüllü 
olarak teslim olup, örgütün yapısı ve faaliyeti çerçevesinde 
işlenen suçlarla ilgili bilgi vermesi halinde, hakkında örgüt 
kurmak, yönetmek veya örgüte üye olmak suçundan dolayı 
cezaya hükmolunmaz. Kişinin bu bilgileri yakalandıktan sonra 
vermesi halinde, hakkında bu suçtan dolayı verilecek cezada 
üçte birden dörtte üçe kadar indirim yapılır. ( 1 )
( 5 ) Etkin pişmanlıktan yararlanan kişiler hakkında bir yıl 
süreyle denetimli serbestlik tedbirine hükmolunur. Denetimli 
serbestlik tedbirinin süresi üç yıla kadar uzatılabilir.
( 6  ) ( Ek: 6/12/2006 – 5560/8 md. ) Kişi hakkında, bu 
maddedeki etkin pişmanlık hükümleri birden fazla 

uygulanmaz. ” şeklinde düzenlenmiştir.  
 

Türk Ceza Kanunun bu maddesini, son altı yıldır çok duymaktayız. Zira 15 
Temmuz 2016 tarihinde ülkenin yaşadığı hain darbe girişimi sonucunda 
başlatılan soruşturmalar neticesi, ülkede ağır travmaya neden olan 
FETÖ/PDY örgütüne, geçmişinde bir şekilde selam veren toplumun kahir 
ekseriyeti, TCK 30. Maddesi gözetilmeksizin adliye koridorları ile tanışmış 
oldu.
Hukuki düzenlemelerin amacı topluma; sorumluluk bilinci 
örselenmeksizin adil bir düzen sağlamak şeklinde özetlenebilir.
Bu beklenti ile yürürlüğe konan işbu hukuki düzenlemeler, 
düzenlemelerin amacına uygun şekilde uygulanır ise adaleti, toplum 
barışını sağlar.
Uygulamada Etkin Pişmalık
Suç İşlemek Amacıyla Örgüt Kurma, Silahlı Terör Örgütüne üye olma 
suçlarından haklarında işlem başlatılan kişilerin, Türk Ceza Kanunun 221. 
Maddesinde tarif edilen etkin pişmanlık hükümlerinden faydalanmak 
istemelerini anlamak mümkündür.
Fakat, TCK 221. Maddesinde tarif edilen etkin pişmanlık hükümlerinin, 
masumiyet karinesini örselemeyecek şekilde uygulanmasını, esas 
gerçeğin ortaya çıkarılmasını ve adaleti sağlayacağına güvendiğimiz 
savcı, savcı emrinde bulunan kolluk kuvvetleri ve yargıçlardan 
beklememiz, en doğal insan hakkıdır.

Etkin pişmanlık hükümlerinin, masum insanlar üzerinde kahredici bir 
kılıç gibi kullanılmasını hukuk korumamalıdır. Adalet bunu gerektirir. 
Toplumsal barış bu şekilde sağlanır. Özellikle FETÖ/PDY davalarında 
sıkça karşılaşılan, tercih edilen, uygulama sırasında amacı dışında tercih 
ettirilen TCK 221. Madde etkin pişmanlık hükmü, masum birçok kişinin 
mağduriyet yaşamasına sebebiyet vermektedir. Kamu vicdanı, sesli 
dillendiremese de bundan rahatsızdır.
Etkin pişmanlık hükümlerinden şüphelilerin yararlanması doğaldır, 
bunda yadırganacak bir durum da yoktur.  Ancak etkin pişmanlık 
hükümlerinden, soruşturmayı yürüten, başta adalet beklediğimiz iddia 
makamını temsil eden savcılar, onların emrinde çalışan kolluk kuvveti ve 
en önemlisi bu iddiaları tartıp değerlendirecek yargıçlar yararlanamazlar. 
Onlardan beklenen, sübjektif yaklaşımlardan uzak, denetlenebilir veriler 
ışığında gerçeğin ortaya çıkarılıp, adaletin sağlanmasıdır.
Etkin pişmanlık hükümlerinden yararlanan kişilerin iddialarının, tek 
başına bir delil olarak nitelendirilmesinde hukuka uyarlık yoktur. Bu 
iddiaların başka somut delillerle desteklenmesi gerekmektedir. Asıl olan 
masumiyettir.
Kaldı ki etkin pişmanlık hükümleri, bu hükümlerden yararlanmak 
isteyen kişi lehine olan hükümlerdir. Etkin pişmanlık hükümlerinin bu 
amacı göz ardı edilerek, bir suçun, bir suçlunun ortaya çıkarılması 
maksadı ile ondan yararlanan bireylerin başka delillerle desteklenmemiş 
ifadeleri doğrultusunda sırf üçüncü kişileri tespit maksadı ile 
uygulanamaz, uygulanmamalıdır, uygulanması toplumsal barışı örseler.  
Her zaman dillendirildiği gibi, işinin ehli cerrahın elinde kesici bir alet şifa 
olur, katilin elinde kesici alet felaket olur.
Bu nedenle kanunların uygulayıcısı, adaletin sağlayıcısı, başta iddia 
makamı savcılar, akabinde önlerine gelen dosyaları kılı kırk yararak 
karar verecek yargıçlara buradan bir vatandaş olarak sesleniyorum; size 
emanet edilen bu makamlar, devletin temeli adalete giden yoldur. O 
yolun üzerinde oturuyor iseniz, her türlü duygusallıktan uzak kalmalı, 
hukuk eğitiminden aldığınız ilham ile vicdani kanaatiniz ile karar vermeli, 
hiçbir makam, kişi ve dahi olayların tesiri altında kalmamalısınız. 
Verdiğiniz kararlar ile toplumsal barışı örselememelisiniz.
Hukukun içinde, sorumluluk bilinci ile en önemlisi sevgi ile kalınız. 
23.03.2022

Ali Aşkın 
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Türk Mühendislerinin tasarladığı, Japonya'yı da geride 
bırakarak dünya devi ünvanına sahip olan 1915 Çanakkale 
Köprüsü, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın katılımı 
ile 18 Mart Çanakkale Deniz Zaferinin 107. Yıldönümünde 
açıldı.  Dev eserin hangi zorluklarla inşa edildiğini, 
çalışmaların perde arkasını ve mühendislik harikası 
köprünün ilmek ilmek nasıl işlendiğini ise Çanakkale 
Otoyol ve Köprü İnşaatı Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim 
Kurulu Üyesi Reşit Yıldız ve Çanakkale Otoyol ve Köprü 
İnşaatı Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi Ömer 
Güzel anlattılar.
İlk temelinin atıldığı günden bu yana her bir detayı Türk 
Mühendisliği harikası olan 1915 Çanakkale Köprüsü, 18 
Mart Çanakkale Deniz Zaferinde araç trafiğine açıldı. 2011 
yılında gündeme geldiği günden bugüne birçok konuda 
eleştirilerin hedefi olan dünya devi, tüm olumsuzluklara 
rağmen tamamlandı.  Japonya'yı geride bırakarak 2023 
metre ayak aralığı ve 318 Metre yüksekliği ile zirveye 
oturan Çanakkale Köprüsünün her aşaması gazeteciler ve 
kamuoyu ile paylaşıldı.  Türk Mühendislerinin tasarladığı 
ve her bir detayı yıllar önceden planlanan, planlanan işlerin 
zamanında yapılması ile zamandan tasarruf edilerek, 
hedeflenen süreden bir buçuk yıl daha önce tamamlanan 
dev eser, görenleri de kendisine hayran bırakıyor.  Her ne 
kadar hızla tamamlansa de 5 yıllık zaman ve binlerce 
kişinin emeği ile ilmek ilmek işlenen mega projenin 
görünenden çok daha meşakkatle tamamlandı. Bu zorlu 
sürece başından beri tanık olan Çanakkale Otoyol ve Köprü 
İnşaatı Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi Reşit 
Yıldız ve Çanakkale Otoyol ve Köprü İnşaatı Yatırım ve 
İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi Ömer Güzel verdiği 
brifingle sürecin detaylarını zorlu koşullarını tek tek 
paylaştı. 

1915 Çanakkale Köprüsü, Türk 
Mühendislerin Eseri Çanakkale'ye Özgü 
Brifinge başlayan Çanakkale Otoyol ve Köprü İnşaatı 
Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi Ömer Güzel, 
mimarisi tamamen Türk Mühendisler tarafından 
tasarlanan devasa eserin nasıl ortaya çıktığına değinerek,  
“1915 Çanakkale Dünya çapındaki firmalar bunların 
arasında keşke Türk firmaları da olsa diye düşünebilirsiniz, 
ama bunu bir kayıp olarak görmemek lazım.  Japonya ve 
Danimarkalı firmalardan bu hizmeti alıyoruz.  Buz bunların 
arasında aslında buradaki köprünün  en iyi hizmeti 
alabilmesi için aralarında  bir yarışma yaptık. Hangisi daha 
üstün tasarım hizmeti verecek? Köprüyü hangi daha iyi 
tasarımda tasarlayabiliriz diye aralarında bir yarışma 
yaptık ve bu yarışmanın sonucunda  bu köprünün 
tasarımcısı belirlendi.  Yalnız bu yapısal tasarım.  Bu 
köprünün mimari tasarımı tamamen Türkler tarafından 
yapılmıştır,  Türk Mimarları tarafından, bizler tarafından 
yapılmıştır. Bunun altını çizelim çünkü bu başka bir köprü 
değil.  Bu 1915 Çanakkale Köprüsü, bu köprüyü alıp başka 
bir yere koyamazsınız.  Dünyanın her hangi bir köprüsünü 
getirip buraya koyamazsınız. Bu Türk Köprüsü. Çanakkale 
saygısı ile özellikle mimarisi ile bambaşka bir köprü” dedi.

 Dünyanın En Büyük Köprü Temel 
Kesonları
Köprünün en önemli bölümlerinden biri de boğazda yer 
alacak kulelerin üzerinde duracağı kesonlar oldu. 
Kesonların oluşturulması için önce Karada bir havuz inşa 
edildi ve  büyük bir özveri ile tamamlanan kesonlar 
gemilerin yardımı ile çekildi.  Her ne kadar süreç basit 
görünse de özellikle kesonların batırılması zor bir süreç  
yaşandı. Dev eserin ayaklarını yere sağlam basmasını 
sağlayan bu devasa yapı ile ilgili ise  Çanakkale Otoyol ve 
Köprü İnşaatı Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi 
Reşit Yıldız “Karada inşa edilen kesonlar batırılırken bire 
ağırlığı 65 bin tondur.  Her biri bir futbol sahası 

büyüklüğündeki bu Kesonlerın içinde odalar yer alıyor ve 
bu odalar içine su alıyor.  Her bir kesonda yaptığımız 
odalarda çalkalanmalara karşı sistemler kurduk.  Çünkü 
çok özenli bir şekilde batırılması gerekiyordu. Bu arada 
bunlar dünyanın en büyük köprü temel kesonları da 
olabilir.  Dört tane şaft var ve her biri bir temel. Her ayakta 
iki kulemiz var.  Kulelerin çıktığı nokta da Şaftlar oluyor.  
Ve Kuleleri bu şaftlar taşıyor. Bu şaftın çapı 18 metre ve  bu 
da 6 katlı apartman demektir.  Bunları birleştirdiğimizde 
devasa bir yapı oluyor” dedi.

Köprü Neden Buraya Yapıldı?
Köprü söylentilerinin çıktığı 2011 yılından bu yana  en çok 
tartışılan konulardan bir tanesi de 'Neden bu kadar açık 
alana yapıldı' sorusu olmuştu. Bir çok zamanın en çok 
tartışması olan bu soruya da yine Çanakkale Otoyol ve 
Köprü İnşaatı Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi 
Reşit Yıldız  verdi. Yıldız, sürecin mühendislik çalışmalarına 
değinerek “Kulelerin deniz yüzeyinde sağlam durabilmesi 
için Deniz tabanının da sağlam olması lazım. Çoğu kişi bu 
köprü neden bu kadar açık yere yapıldı? Daha yakın 
yerlere yapılmaz mıydı?  Diye sorular oldu. Köprüyü 
yaparken  ihale aşamasında yeri belirlenmiş ama  
Bakanlığımız ve Karayolları Genel Müdürlüğü çok detaylı 
çalışmışlar.  Çünkü bakmamız gereken parametreler var. 
İlla istenen yere yapmak çözüm olmuyor.  Öncelikle deniz 
tabanının düzlüğüne bakmamız lazım. Çünkü Çanakkale 
Boğazında dik yamaçlar ver ve siz bir köprünün ayağını dik 
yamaca oturtamazsınız.  O yüzden deniz tabanı 
topografyası önemli.   Onun dışında zeminin bu köprüyü 
taşıyacak güçte olması lazım.  Bütün bunların dışında 
karşısı Gelibolu yarımadası hem milli park,  hem tarihi alan.  
Eğer siz daha hızlı geçeceğim diye Eceabat'ta taşıdığınız 
zaman,  sadece köprü yok. Köprüye giriş yapan oto yolunuz 
var. Bu da çok ağacın kesilmesine ve tarihi alanın tahrip 
olmasına sebep olacaktı. Tam şehrin göbeğine de 
yaparsanız, trafiği alt üst edersiniz.  Köprüye giriş çıkışlar 
şehri tıkar. Dolayısı ile şehir dışında olması gerekiyor.  Bir 
başka neden de Hava alanına bakması.  Bütün bunlar 
birleştiğinde köprünün yeri çok uygundur” dedi.

Keson Batırmada Üst Düzey Hassasiyet
Dünyanın devini taşıyan kulelerin karada üretilen 
kesonlarının batırılmasında yüksek hassasiyet  gösterildi.  
Kulelerin deniz altındaki hazırlıkları ve Cumhurbaşkanının 
da katılımı ile batırılmasında gösterilen hassasiyet 
hakkında bilgiler veren Çanakkale Otoyol ve Köprü İnşaatı 
Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi Reşit Yıldız  
“4 tane römorkörle biz  kesonları köprünün ayaklarının 
yükseleceği yere getirdik.  Kesonlarda bulunan odaların 
içinde hem gören, hem ölçen, hem de ayarlayan özel bir 

kontrol gemisi ile batırma işlemini gerçekleştirdik.  Bu 
operasyonun planlanması 1,5 yıl önceden yapılıyor.  Ama 
bunun kendi içinde bile zorlukları var. Çanakkale 
Boğazında farklı yönlerde akıntılar var.  Dolayısı ile 45 
metre derine yolculuğumuz var ve bunu 17 cm'lik 
hassasiyetle batırmak zorundayız. Çünkü tam oturmasa 
kuleler  yamuk olur.  Dolayısı ile biz Boğaziçi Üniversitesi ile 
iş birliği yaptık ve buranın bir yıl boyunca değişik 
seviyelerde  akıntı hızlarını, dalga hızlarını ve rüzgarı 
sürekli olarak ölçtük.  Bütün çalışmaları bilgisayarda 
modelledik ve bu aşağıya batarken  kesonumuzun 
hareketlerini aslında biz önceden modelledik. Buna göre de 
batırma planı yaptık.  Bakan bey batırma komutu 
verdikten sonra yaptığımız batırma çalışması günler aldı. 
Eğer bir kerede doğru oturtmasaydık bunun telafisi vardı. 
Nasıl batırdıysak öyle çıkartacaktık  ıslak havuza alacaktık  
yaptığımız keson bozulacağı için yeniden yapacaktık. 
Tekrar batıracaktık ve bu da bize en az üç aya mal olacaktı. 
İşte bu projelerde riskler olur.  Ancak bir kerede batırdıktan 
sonra biz de derin bir nefes aldık” dedi.

Köprüye Özel Hazırlanan ve Bir Asır 
Dayanacak Beton
Köprüde kullanılan Beton  ile ilgili de bilgiler veren ve 6 ay 
süresince yapılan testlerle üretilen köprüye özel ve bir asrı 
aşkın dayanabilecek beton çalışmaları ile ilgili bilgiler 
veren Çanakkale Otoyol ve Köprü İnşaatı Yatırım ve 
İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi Ömer Güzel “Denizin 
içinde 100 yılı aşkın süre durabilecek Betonu üretmek için 6 
ay boyunca onlarca karışım yaptık.  Çalışmalar devam 
ederken yaptığımız testler sonucundan 2-3 tanesi bizim  
kriterlerimizi karşılayacak karışımlar olarak ortaya çıktı.  
Bunların içinde de en iyi sonuç vereni tercih ettik.  Bu 100 
yıl boyunca tuzlu suyun içerisinde her hangi bir bozulma 
yapmadan , demirlerin paslanmasına müsaade etmeden, 
binalar için kullandığımız betonlardan 3 kat daha dayanıklı  
sağlayacak. Ama bunun performansı da önemli, Denizin 
getirdiği hiçbir zarardan etkilenmez. Bu sayede de  100 yıl 
diyoruz ama rahatlıkla söyleyebilirim  100 yılı aşkın sürede 
dayanacak bir betona sahip” dedi.

Kule Parçaları Nasıl Birleşti?
 Su altında ayak işlemleri biten  ve yaklaşık bir buçuk yıl 
sonra su yüzeyine çıkan Köprünün Kule montajları başladı. 
Bir dağ gibi yükselen kulelerin yapımı karada 
gerçekleşirken özel vinç yardımları ile  tek tek konuldu. 
Köprünün görünen yüzünü gösteren kule çalışmaları ile 
ilgili bilgiler veren Çanakkale Otoyol ve Köprü İnşaatı 
Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi Ömer Güzel 
“Kule blokları montajında  Kule vinç kullandık ve bu kule 
vinç, dünyanın en kapasiteli  339 ton kaldırma akpasitesine 
sahip bir kule vinç , dünyanın en büyük kapasiteli kule 
vincini getirdik.  100 Metreden sonra bloklarımızı iki 
parçaya böldük.  Bu kapasitede bir vinç olmadığı için  
parçalar halinde kule bloklarını yukarı  taşımaya başladık.  
Bazı ağır blokları ise 4 parçaya böldük.  Burada bizi en çok 
zorlayan şey kulelerin kaynağı oldu.  Kaynakların yanı sıra 
427  bin cıvata var” dedi.

Özel Vinçle Dünya Kaldırma Rekoru 
Kırıldı 
Dünya devi köprünün kule bloklarını kaldıracak  vinç 
olmaması nedeni ile şirketin tasarladığı dünyanın en 
büyük kule vinci  bir rekora da imza attı.  Dünyanın en 
büyük kaldırma rekoru kıran vincin tasarlanma süreci 
hakkında bilgiler veren Çanakkale Otoyol ve Köprü İnşaatı 
Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim Kurulu Üyesi Reşit Yıldız 
“Biz kaynağı azaltmak için parçaların ebatlarını büyütelim 
dedik.  Ancak Elde imkan yoksa da kendimize bu imkanları 
yaratmak durumundasınız.  Kulemiz de bunlara güzel bir 
örnek.  Biz dört tane normalde klasik blokların kenarını 

'Köprünün mimari tasarımı tamamen 
Türkler tarafından yapılmıştır'
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koya koya dört kenarından dört ek yaparak koymak yerine 
iki tane dev panel yaptık ve bu panelde kaynağı yarıya 
indirdik. Ama bu ne oldu?  Beraberinde daha büyük bir 
ağırlığı getirdi.  Dünyada da bunu kaldıracak kule vinç yok.  
O zaman biz bu ağırlığı kaldıracak kule vinci tasarlayalım 
dedik.  Burada yabancılar devreye girdi. Peki biz bunu 
ülkemizde yapamaz mıydık? Yapardık ama çok vakit alırdı.  
Belli bir birikimi ve beceri gerektiriyordu bu da bize zaman 
açısından pahalıya mal olurdu.  Bunu araştırdık ve 
Avusturalya'da bir firma ile birlikte köprü için dünyanın en 
büyük Kule vincini tasarladık.   Bu kule vinçlerle aynı 
zamanda 155 tonu 318 metreye çıkararak dünya kaldırma 
rekorunu da kırdık” dedi.

100 Yıl Sonra Simgesel İşbirliği 
Avusturalyalı firma ile yapılan işbirliğine de değinen 
Çanakkale Otoyol ve Köprü İnşaatı Yatırım ve İşletme A.Ş.  
Yönetim Kurulu Üyesi Reşit Yıldız “Avusturalya ile yapılan 
iş birliğine milliyetçi olarak da bakılabilir.  Bence güzel bir 
örnek  bundan 100 yıl önce birbirimize karşı savaşmışız.  
Birbirimize düşman olmuşuz ve 1934 yılında Atatürk çok 
güzel söylemiş 'Artık burada yatan evlatlar bizim 
evlatlarımız' diye , 100 yıl sonra baktığımızda iki ülkenin 
vatandaşları bir araya gelerek el ele  vererek iş yapıyorsa, 
bence bu kule  barış kuleleri olsun ve barışa hizmet etsin.  
Bu kulelerde bunu görmüş olduk.  Bu projenin en önemli 
kazanımlarından bir tanesi de iki ülkenin iş birliği oldu 
açıkçası” dedi.

“En Çok Zorlandığımız Koşul Hava 
Şartları Oldu”
 Köprü yapım sürecinde gerçekleştirilen çalışma 
koşullarına da değinen ve zorlu süreçte en çok 
zorlandıkları koşulun rüzgar olduğunu belirten Çanakkale 
Otoyol ve Köprü İnşaatı Yatırım ve İşletme A.Ş.  Yönetim 
Kurulu Üyesi Reşit Yıldız “Yaklaşık  bin 200 kişi  köprünün 
sadece betonarme imalatında çalıştı.  Kaynak çalışmaları 
da pandemi sürecine denk geldi.  Bin 200 kaynakçımız 
vardı.  Yağmurda rüzgarda bu kaynakçılarımız hem içerde 
hem dışarda kaynak yaptı.  Bu kulenin planlanması 

diyoruz ama en basit bir işte bile çok detaylı planlamak 
gerekiyor.  Bunların dışında iş güvenliği bizim için had 
safhada oluyor.  Şirketlerin elemanları da bizi kontrol 
ettiler, denetlediler  ve  biz uluslararası iş güvenliği sağlığı  
yaklaşımı ile çalışmalarımızı gerçekleştirdik.  7 gün 24 saat  
sahanın her yerinde bizim güvenlik kontrol 
mühendislerimiz vardı.  Tecrübeli güvenlik elemanın bile o 
sahadaki operasyonu durdurma yetkisi vardı.  Bunu 

gerektiğinde kullandı.  Burada  bizi en çok zorlayan rüzgar 
oldu.  Rüzgar Konusunda Avrupa'da iki tane önemli şirketle 
anlaşmamız vardı ve  biz onlardan her an hava raporlarını 
alıyorduk.  Diğer hava tahmin raporlarını da üst üste 
koyarak rüzgarın en sert olduğu zamanlarda çalışmalara 
ara veriliyordu” dedi.
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Husumetlisini zeytinlikte 
tabancayla vurup öldürdü

Çanakkale'nin Ayvacık ilçesinde Ş.U., aralarında arazi 
anlaşmazlığı nedeniyle husumet olan Tuğrul İşbilir'i 
(35) zeytinlikte tabancayla vurarak öldürdü.
Olay, Ayvacık'ın Babadere köyü yakınlarında meydana 
geldi. Tuğrul İşbilir, kendisine ait zeytinlikte, aralarında 
arazi anlaşmazlığı nedeniyle husumet bulunan Ş.U ile 
karşılaştı. Çıkan tartışmada Ş.U, İşbilir'i tabancayla 
vurup, kaçtı. İhbarla olay yerine sağlık ve jandarma 
ekipleri sevk edildi. Sağlık görevlileri, yaptığı kontrolde, 
Tuğrul İşbilir'in yaşamını yitirdiğini belirledi. Ş.U. ise 

kısa sürede yakalanarak, gözaltına alındı. İşbilir'in 
cansız bedeni, Ayvacık Devlet Hastanesi morguna 
götürüldü. Ş.U.'nun ise jandarmadaki sorgusu sürüyor. 

Bitki Üretim 
Malzemeleri 
Alınacak
Çanakkale Belediye Başkanlığı tarafından bitki üretim, 
besleme malzemeleri, çim tohumu ve solucan gübresi 
satın alınacak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; Çanakkale Belediyesi 
Park ve Bahçeler Müdürlüğü, bitki üretim, besleme 
malzemeleri, çim tohumu ve solucan gübresi alımı alımı 
4734 sayılı kamu ihale kanununun 19 uncu maddesine 
göre açık ihale usulü ile ihale edilecek.

MR Cihazı Yıllık 
Bakım Ve Onarım 
Hizmeti Alınacak
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi Araştırma Ve 
Uygulama Hastanesi, MR cihazı yıllık bakım ve onarım 
hizmeti alacak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; MR cihazı yıllık bakım 
onarım hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 
19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale 
edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP 
üzerinden alınacak.

Araç Kiralama 
Hizmeti Alınacak
Tarım ve Orman Bakanlığı II. Bölge Müdürlüğü 
Çanakkale Şube Müdürlüğü tarafından araç kiralama 
hizmeti alınacak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; DKMP Çanakkale Şube 
Müdürlüğü 2022 Yılı 4x4 Araç Kiralama hizmet alımı 
4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine 
göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler 
sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacak.

İhaleyle TGA Ve 
Ekipmanları Alınacak
Çanakkale Belediye Başkanlığı temizlik malzemeleri 
alımı için ihale ilanına çıktı.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; Çanakkale Belediyesi 
Destek Hizmetleri Müdürlüğü temizlik malzemesi alımı 
işi mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu 
maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, 
teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden 
alınacak.

Danışmanlık Hizmeti Alınacak
Yenice Orman İşletme Müdürlüğü, orman mühendisliği 
danışmanlık hizmeti alımı için ilahe ilanına çıktı.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; Yenice Orman İşletme 
Müdürlüğü dikili gövdelerin işaretlenmesi işi için danışman 
orman mühendisliği hizmeti alımı hizmet alımı 4734 sayılı 
Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale 
usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik 
ortamda EKAP üzerinden alınacak.

48 Sözleşmeli 
Personel Alınacak
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi 48 sözleşmeli 
personel alacak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; Üniversite bünyesinde 
657 sayılı Devlet Memurları Kanunu'nun 4üncü 
maddesinin (B) fıkrasına göre istihdam edilmek üzere, 
06.06.1978 tarihli ve 7/15754 sayılı Kararnameye ekli 
28.06.2007 tarih ve 26566 sayılı Resmî Gazete'de 
yayımlanan Sözleşmeli Personel Çalıştırılmasına İlişkin 
Esaslarda yer alan Ek 2 nci maddenin (B) fıkrasına göre; 
Lisans, Ön Lisans ve Ortaöğretim 2020 KPSS (B) grubu 
puan sırası esas alınmak suretiyle giderleri Özel 
Bütçeden karşılanmak üzere toplam 48 Sözleşmeli 
Personel (4/B) alınacak.

Bakım Ve Onarım 
Hizmeti Alınacak
Çanakkale İl Sağlık Müdürlüğü tarafından bakım ve 
onarım hizmeti alınacak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; Zayıf Akım Sistemleri 
Bakım ve Onarımı hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale 
Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile 
ihale edilecek.

Galvanizli Dikenli 
Tel Alınacak
Ayvacık Orman İşletme Müdürlüğü galvanizli dikenli tel 
alacak.
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; TSEK 1113EN10223-1, 17 
mm (ters büküm), belgeli galvanizli dikenli tel bedeli (4 
sıra), (Sahaya teslimi dahil) mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale 
Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile 
ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda 
EKAP üzerinden alınacak.

Su Arıtma Sistemi 
Kurulması 
Hizmeti Alınacak
Çanakkale İl Sağlık Müdürlüğü tarafından su arıtma sistemi 
kurulması hizmeti alınacak
Basın İlan Kurumu ilan portalı www.ilan.gov.tr internet 
sitesinde yayınlanan ilana göre; Gökçeada devlet hastanesi 
hemodiyaliz ünitesi su arıtma sistemi kurulması hizmeti 
hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu 
maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek.


